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Magazyn 
Miedziowy 

• Przyjęciu dokumentów i wniosków oraz 
ocenie bilansu za ubiegły rok poświęcone 
było ostatnie po iedzenie Rady Nadzorczej 
KGllM Polska Miedt SA, które odbyło się 10 
maja br. W posiedzeniu wzlęU udział wszy
scy członkowie Zarządu Polskiej MiedzI. 
Wbrew wcześniejszym oczekIwaniom w po
siedzeniu nie WZiął udziału minIster przekszt.al
ceń wlasnoOCiowych Wiesław Kaczmarek, stąd 
trzeba będzie poczekać na zatwierdzenie przez 
niego bilansu miedzIowej spółki. Ponadto Rada 
jednogłośnie podjęla uchwałe odwolującą 

prezesa Krzysztofa Sędzikowskiego. Jego 
miejsce zajął Stanisław Siewlerski, dotychcza
sowy członek Zarządu ds. rozwoju. W ofi
cjalnym komunikacie stwierdzono, t.e:"zJłlia
"y te stwarzają warulIki do zacbowa"la 
clqglolct pracy zarządu oraz umożUwta
ją przylpleszeJ,Je dzlałati na rzecz roz
woju miedziowej spółki-. 

• W Lubinie zr<xlził się pomy ł, aby skwer 
z pomn1k1emJana Wy'lykowskiego, odkrywcy 
polskiej miedzi, nazwać imieniem Pol kich 
Geologów. Tym sposobem, jak twierdzą po
mysłodawcy, uczczenI zostaliby geolodzy, 
dotąd anonimowi, którzy przyczynili się do 
odkrycIa złot.a miedzi na terenie legnicko
głogowskiego okręgu. 

• Kilka tygodni temu w legnicy do zło do 
spotkania przedstawicleU WojewódzkIego 
Oddziału Stowarzyszenia Intynlerów I Tech
ników Komunikacji z członkami Zarządu 

Opolskiego Konsorcjum Budowy Au[Ostrad. 
Jednym z tematów spotkania było zapropo
nowanie między Innymi KGliM Polska Miedt 
SA udziału kapitałowego w opolskim kon
sorcjum, które stara się o budowę I eksploa
tację autostrady A-4. 

• Pierwszy kwartał w KGIlM Polska Miedt 
SA zamknąl się wielkością wydobycia w Ho
ki 6.898 tysięcy ton miedzl. Nastąpił więc 
wzrost O 2,6 procenta w stosunku do porów
nywaJego okresu ubiegłego roku. Zanotowano 
równlet. wzrost w produkcji miedzi elektro
litycznej. W tym samym okresie wyproduko
wano ponad 102 tysiące ton, czyli o 1,8 pro
centa więcej nit. w pierwszym kwartale ubie
głego roku. Zwiększyła sIę produkcja srebra, 
którego wyprodukowano blisko 226 lon. W 
tym przypadku wzrost osiągnął prawie 29 
procent. Rewelacyjne są także wyniki finan
sowe ,Połsklej Miedzi". Przychody ze sprze
daty wynIosły ponad 9 bln starych złotych, 
czyli o prawie 59 procent więcej nit. w roku 
ubiegłym. Zysk brutto osiągnął poziom 3,3 
bln starych złotych Warto w tym miejscu przy
pomnieć, t.e w pierwszym kwartale ublegle
go roku zysk neno wyniósł nieco ponad 268 
mld złotych. Wszystko wskazuje, t.e ubiegło
roczny wynik zostanie podwojony. Pod wa
runkiem jednak, t.e utrzyma się dotychcza
sowa tegoroczna koniuktura i oczywiście 

nadal będą obniżane koszty własne miedzio
wej sp6łkl. Powyt.sze wyliczenia wynikają na 
podstawie średniej tegorocznej ceny miedzi, 
którą pIaniści miedZiOWI zakładali na pozio
mie 2.300 dolarów za tonę. Wiadomo jed
nak, t.e od początku bletącego roku cena ta 
jest znacznie wyt.sza. 

• Oficjalnym sponsorem lubińskiego MKS 
Zaglębie został KGIiM Polska Międt SA. Sto
sowne dokumenty zostały Jut. podpisane, Jed
nak Iell treści nie ujawniono. Wiadomo je
dynie, t.e w umowie z lubińskim klubem 
wniesiono zastrzet.enle, t.e hojność miedzio
wej spółki będzie rosła wraz z wynIkami pierw
szoligowców. Ustalone zostały takt.e formy 
promocji klubu na rzecz Polskiej Miedzi. Nie
oficjalnie mówi się, t.e pierwszoligowa dru
tyna Zagłębia będzie nosić nazwę KGIiM 
POLSKA MIEDŹ SA. Tylko, jak to skando
wać na stadionie? 

• Wojewoda legnicki Ryszard lvL1J'3szek spo
tkaJ się z nowo wybranym prezesem KG! IM Poi
ska Miedi SA Stanisławem Siewierskim. W czasie 
spotkania omówiono zasady współpracy przy 
rozwiązywaniu najlstoU1iejszych problemów wo
jewództwa legnickiego. Strony uzgodnily, że po
wołany zostanie zespół specjalny, który między 
innymi zajmie się podejmowaniem współnydl 
decyzji dotyczących sposobów zagospodarowy
wania obiektów porosyj kich. Ponadto promo
wać będzJe region I jego gospodarkę zarówno w 
kraju, jak i za granicą. Pierwsze robocze posie
dzenie zespołu wyznaczono na 25 maja br. 

• Rada ZZPPM zwróciła się do wojewody 
łegnickiego o przedstawienie rozliczenia sa
nalOryjnych skierowań za ubiegły rok i pierw
szy kwartał roku biet.ącego. Związkowców 
najbardziej Interesują wielkości ofeny skie
rowań dla pracowników KGI IM Polska l'vliedt 
SA oraz ilości oczekUjących na to skierowa
nie. Mot.na mieć nadzieję, te sprawy te roz
strzygnięte zostaną w najblit.szych dniach. 
Jeszcze w tym miesiącu Rada ZZPPM doko
na oceny stanu zdrowotno~cl załóg poszcze
gólnych oddziałów i spólek "PolskIej Miedzi" 
oraz zapozna się z postępem prac nad refor
mowanie ,miedziowej" slutby zdrowia. 

• Proces zakończenia budowy ZG .. Slero
szowice" jest mocno op6tniony, stąd trudno 
mówić o przejęciu cięt.aru całego wydoby
cia kombinackieJ miedzi, co sugerowały pIa
ny perspektywiczne z lat BO-ych. Podczas 
niedawnej narady związkowcy rozmawiali z 
dyrekcją tej kopalnl na temat przedsięwzięć 
technlcznych, ekonomicznych I organizacyj
nych prowadzących do zabezpieczenia pro
dukcji w roku biet.ącym. Związkowcy nie 
podzielal optymizmu dyrekcji kopalni. 

• Z okazji tegorocznego DnIa Hutnika 
wojewoda legnicki Ryszard Maraszek wyso
ko ocenił pracę hut I wysiłek miedziowych 
hutników. Podczas ceremonii odznaczeń wielu 
hutników otrzymało wyrÓt.nienia zakładowe 
I resortowe. 

• ZZPPM w ZakładZie Technicznej Obsłu
gi Obiektów Przemysłowej Słut.by Zdrowia 
podsumował kilkunastomiesięczną działalność. 
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Blisko 50-procentowej zalodze nałetąceJ do 
tej organizacji związkowej przewodniczy 
Danuta Mielnik. Podczas spotkania z klero\\'
nictwem Zakiadu dyskuSję zdominowały spra
wy placowe, szczególnle wynagrodzenie za 
pracę w wołne soboty. 

• Od kJlku tygodni w KGIIM robka Micdt 
SA toczą się negocjacje płacowe pomi~dzy 
Zllrlądem miedziowej spółki I central zwi:lz
kowych. Negocjacje dotyczą ustalenIa wska
tn1ka wzrostu płac w biet.ącym roku I prze
budowy tabel płacowych w związku z pod
niesieniem przez Rząd najnlt.szego wynagro
dzenia w kraju. Ostatnie rozmowy zakończyly 
się kolejnym fiaskiem. Każda ze stron nadal 
stoi przy swoich propozycjach. Tymczasem 
miJa jut drugi miesiąc oczekiwań załóg na 
podwyt.szkl płac. 

"Móc pisać V 
do końca życia ... " 

W Bibliotece publicznej w Polkowlcadl 
odbylo się we wtorek, 23 maja, spotkanie 
młodzlety z Marią Ewą Lelki - autorką wielu 
kslątek dla dzieci i mlodziety m. In. ,Waka
cje z Cynamonem", .Listy", .Od dz~ za ty
dzień", ,Dama Kler'. Jest tet. tłumaczką lite
ratury angielskiej dla dzled I młodzJety. PIerw
szą ksląt.kę "Dzieci Tropiciele I ten wielki 
balngan' napisala na konkurs literacki, co 
przyniosło jej nagrodę. Tak zaczęła się przy
goda z literaturą, która trWa jut. dwadziekia 
lat. "Lubię pisać o rodzinie. Rodzina to co~ 
najważniejszego, daje oparcie" - powiedlia
la .M. Letkl. Pisarka opowiadała o swojej pra
cy, zadlęcająC jednocześnie m/odzJet. do prób 
literackich. 

Liczy się refleks 
Przy ul. Kominka w PolkO'w1cach, na 

prz jklu dla pieszych, ll-letnl chłopiec wbiegł 
wprost pod koła Toyoty. Kobieta prowadzą
ca samochód nie tylko udz1elUa poszkodo
wanemu pomocy, ale zawiozła go do szpita
la, nast~pnle, po opatrZeniu przez lekarzy, 
odwlozla do domu i sama zgłosiła wypadek 
na policjI. Jest to postawa szczególnie godna 
naśla downIetwa. 

Udany wernisaż 
W Galerii Sztuki Wsp6łczesnej przy ul 

Dąbrowskiego odbył się wernlsat. malarstwa 
Franza l Iellera i Eberharda Franka z Niemiec. 
Prezentowane, po raz pierwszy w PolkowI
cach, prace cieszyły się dutym zaintereso
waniem. F. Heller zajmuje się glówP\ie grafi
ką I organizacją wystawiennictwa, zaś E. FrJnk 
- małarstwem, grafiką i małyml formami pla
stycznymi. W swoim dorobku mają wiele 
wystaw zarówno w kraju jak i za granicą· 
Prace niemieckich twórców są r6wniet na 
sprzedaż; średnia cena akwareli wynosi 150-
200 marek. 
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Polkowice nie rezygnują ze wspÓłpracy 

Wystarczyło wyjaśnić 
"Układ przyjatnl Heumen - Polkowice 

stoi pod znakiem zapytania" pod takim nie
pokojącym ty tulem ukazał, się niecaly mie
siąc temu, tekst w lokalnej gazecie "De Ger
denlander" . Autor zarzuca w nim władzom 
Polkowic, te nie są zainleresowane utrzymy
waniem kontaktów I wymJany sponowo -
kulturalnej z holenderską gminą Ileumen. 
Powodem takiego stwierdzenla była decyzja 
o rezygnacji Polkowic z wzięcia udziału w 
organizowanym w Heumen międzynarodo
wym zlocie "Po wyzwoleniu - na drodze ku 
przyszłości". Holenderscy organizatorzy za
prosili oprócz polkowiczan przedstawicieli 
węgierskiej grnlny Csorna. Dzięki udziałowi 
gości z Europy Srodkowej "Swięto poJedna
nia", jak nazwali je Holendrzy mogło liczyć 
na subsydia ze strony Unii Europej kiej. 

Nieobecność przedstawiCieli naszej grnlny 
spowodowalaby wstrzymanie europejskich 
subsydi6w, a co za tym idzie również posta
wiłaby pod znakiem zapytania przyjazd Wę
grów. Czy naprawdę jednak Polkowice chcą 
storpedować "Święto pojednania" I ochłodZiĆ 
kontakty z Heumen? 
Oceny 

Zaproszenie z IIeumen przyszlo 27 marca 
br. Zawana w nim informacja m6wila o org,,
nlzacjl przez Ileumen zlotu oraz o uczest
nictwie w nim delegacji z Csorny. ~ Termin 
zaproponowany przez Ilolendrów jest, szcze
rze mówiąc, trochę nieszczęśliwy - mówi 
Andrzej Tatuśko, przewodniczący Rady MieJ
skiej Polkowic. - Dokładnie w tych dniach 
odbywają się bowiem Dni Polkowic, najwat
nlcjsza dla naszego miasta impreza kultural
na. W jej organizację zaangażowane są prak
tycznie wszystkie sponowe I kulturalne in
stytucje Połkowic. W ciągu tych trzech dni 
dZieje się naprawdę wiele, harmonogram 
naszych spotkań jest naprawdę napięty: Dla
tego tet Andrzej Pilimon, zastępca Burmistrza 
Polkowic, dziękując za zaproszenie przepro
sil za nieobecność polkowiczan, sugerując 
wizytę w innym terminie. Z zaproszenia ab-

• 
Zelazny Most 

czeka na sołtysa 
w grudniU 1994 roku w sołectwach 

Gminy Polkowice odbyły się wybory do sa
morządów wiejskidl. We wsi Żelazny Most 
sołtysem wybrano pana Grzegorza Kowalczy
ka. W maju br. Grzegorz Kowalczyk złożył 
do Zarządu Grnlny rezygnację z pełnienia 
funkCjI. Przyczyną rezygnacji soltysa Kowal-
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solutnie nie wynikalo, że w przypadku nie
obecności Polkowic cały zlot może nie dojść 
do skutku. 

Reakcja strony holenderski j była nerwo
wa. W "De Gerdenlander" ukazaj się wspo
mniany już wcześniej artykuł, w którym za
rzucono nowym wladzom Połkowic "brak 
entuzjazmu" wobec kontaktów z lIcumen. "To 
stanowczo zbyt szybka reakcja - twierdzi 
Andrzej Tatuśko. - Jedno pismo, to chyba 
zbyt ITk'llo, by zarzucać nam brak dobrej woli. 
Całą sprawę należy bardZiej rozpatrywać w 
ka tegoriach nieporozumienia" 
Fakty 

24 kwietnia Polski Komitet w I leumen 
wysto owal do G6rnika Połkowice bezpośre
dnie zaproszenie na turnieje piłkarskie w 
Overasseltllleumen. I lolendrzy zaproslll także 
dziecięcy zespół laneCZJ1y "KJcks", 7.apewnlając 
młodym połkowiczanom zakwaterowanie i 
wyżywienie oraz pokrywając koszty podróży 
autokarem. Zaproszenie zoslalo przyjęte, a 
10 maja Andrzej Pilimon, poinformował Franza 
Grienbergera, burmistrza Ileumen, że w "Swię
cie pojednania" wetmie równiet udzial de
legacja z Połkowic. PrZepraSL'ljąc za niepo
rozumienie, burmiStrz Pilimon przypomniał, 
te jego powodem było nałotenie się termi
nów obu uroczystości . "Oczywiście - jak twier
dzi dalej - załeży nam na podtrzymywaniu I 
rozwijaniu wspólpracy z l Jeumcn - Ma ona 
przecież już lS-łemlą tradycją i przyniosła 
wiełe korzyści I satysfakcji nam, :I mam nadzie
ję, że r6wnież stronie holenderskiej: 

Połkowice nie tylko nie ograniczają swo
Ich kontaktów międzynarodowych, ale sta
rają się je poszerzać. Ostatnio nawiązano 
współpracę z niemiecką gminą Sickte. "W 
przeciągu kilku miesięcy doszło już do wizyt 
naszego Zarządu Gminy w Niemczech i przed
stawicieli Sickte u nas, w Polkowicach - opo
wiada przewodniczący Andrzej Tatuśko. - Taką 
sarną wagę przykładamy do kontaktów z 
Heumen. Dobrej woli nam na pewno nie 
zabraknie." 

czyka jest wydziertawienie dużego go po
darstwa rolno - hodowlanego oddalonego o 
17 kilometrów od Zelaznego Mo tu . Odle
głość I duża iloŚĆ obowiązków związanych z 
prowadzeniem gospodarstwa uniemożliwia 
panu KowalczykOWi pelnienie tej funkcji. 

Zgodnie z paragrafem 24 Statutu Solec
twa Zarząd Gminy na posiedzenlu w dniu 
18 maja podjąl postanowie~ie o zwolanJu 
Zebrania Wiejskiego we wsi Zelazny Most w 
dniu 5 czerwca 1995 r., na godzinę 18"" w 
świetlicy wiejskiej w Żelaznym Mośde. Cis) 

r· '::< Polkowicki Inkubator Przedsiębiorczości 
;> informuje, że w dniu 2.06.1995 r. o godzinie 13.00 

, Odpowiadając na życzenie prywatnych przedsiębiorców, 

organizuje szkolenie z zakresu prawa pracy 
(a przede wszystkim: przyjęcia do pracy, umowa, zwolnienie, 

umowa-zlecenia, czas pracy itd.). 

Wykładowcą będzie pracownik naukowy U. W. dr Zygmunt Masternak. 
Szkolenie jest bezpłatne. 

Serdecznie zapraszamy, ul. Legnicka 15 (Sala Konferencyjna - parter). 
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Potrzebna 
Rada 

- Na dzislcj,",zym spotkaniu poczułem 
się jak sw6j, w otoczeniu ludzi, z który
mi ~dzie mi się dobrL.C wsp6łprdco
wa~. Wid~ tu chęł działania, otwar
cie na środowiska doradc7.e - powie
dzial prof. Andrzej Klasik podczas spo
tkania z władzami gmin wchodzących w 
sklad subregionu poJkowlckiego, które 
odbylo się 12 maja br. w Urzędzie Gmi
ny. 

Tematem spotkania był sposób orga
nizacji subregionu. W dwutygodniowych 
cyklach, począwszy od 9 czelwca br., 
odbywać się będą warsztaty poświ~co
ne zagadnieniom składającym si~, w koń
cowym rezultacie, na dob:umentację ma
jąq siu żyć uo opracowania koncepcji 
rozwoju subregionu. KolejnO określone 
zost..1ną I przeanalizowane: silne i słabe 
strony subregionu, wizje, cele oraz kie
runki jego rozwoju. 

Pierwszym krokiem będzie powola
nie Rady Liderów Lokalnych, sekretarza 
Rady oraz zespołu analitycznego. Prace 
nad poszczególnymi zagadnleniarnł odby
wać si~ będą w grupach roboczych. Efek
tem ich działań będzie wniosek projek
towy, klóry zostanie przedłożony R."'\dzie 
Liderów Lokalnych, a następnie prof. A 
K1asikowi. W opardu o jego treść po
wstanie podstawowy dokument dla srwo
rzenla subregionu poJkowicklego. Będzie 
on nar/.ędziem sIutącym "zarządzaniu roz
wojem subregionu, nie zaś samym sub
regionem" - srwlerdzil prof. Klaslk. 

Dużo uwagi podczas spotkania prof. 
A. Klasik poświęcił znaczeniu Rady li
derów Lokalnych. Szczególnie ważna jest, 
prz}' jej tworzeniu, "reprezenLatywność 
różnych opcji", różnych Interesów. W 
praktyce oznacza lO obecność w Radzie 
przedstaWlcielJ zarówno wielkich jak 
malych przedsiębiorstw, ludzi z sektora 
usług, rolnictwa, mJodzleż oraz kościół. 
Przy opracowaniu I realizacji projektu 
obecny ~dzle również przedstawldel wo
jewody legnickiego z racji współfinanso
wania przecJslęwzięcia. 

"Od 1992 roku - powledzial prof. 
KJ:lsik - wykonywane są projekty na te
renie woj wództwa legnickiego. ° Po
Ikowicach mówiło się, że to najbogatsza 
gmina w Polsce, że jest to środowisko z 
inicjatywą . Przykład Złotoryi zdopingo
wał Inne gminy do działania. Idea po
wstania subregionów zosrala rozpropa
gowana przez Sejmik Samorządowy. Istot
nym wyróżnikiem przecJsięwzlęda jest do
browolność w zawiązywaniu wspólnot 
poza lokalnych. Decydują o tym głów
nie wola gmin I wspólność interesów". 

(ula) 
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Przyjaźń trzeba pielęgnować 
W atmos[ene życzlJwo$d I przyJa:tnl prze

biegła wizyta, jaką złożyła w Polkowicach de
legacja nlemleckIej gminy Slcte, w dniach od 
12 do 14 maja br. Do Polski przyjechali przed
stawidełe władz Slcte z burmistrzem Dlelerem 
Lorentzem na czele. Ponadto go~cil!: A. Se
zmus - Dyrektor Gminy I dwóch radnych z tego 
okręgu - Kesselhur I Radant. W ubleglym roku 
przedstawiciele władz naszej gmlny przebywa
U w Slcte, tak więc nIedawne odwiedziny Niem
ców mlały charakter rewizyty. Spotkania te mają 
zapoczątkować rozwój wzajemnych stosunków 
pomiędzy gmlnarnl w zakresie wymiany kultu
ralnej oraz wym1any d~ladczeń. 

Gakle z Niemiec mieli okazję zapoznać 
się m. In. z historią naszego regionu I naj nowo-

cze~nl jszyml osiągnięciamI. Program pobytu 
przewidywał wiele spotkań, zwiedzanie najcle
kawszych miejsc w gminie, a takte poznanie 
dorobku kulturalnego. Niemieccy goście z du
tym zainteresowaniem oglądali naszą gminę, 
choć czasem tylko przez szyby samochodu z 
powodu padającego niema! przez caly czas 
deszczu I silnego wiatru. Nie ostudziło to jed
nak ich zapału. Zadawali mnóstwo pytań, ałe 
równie chętnie opowiadali o swojej gminie. 

Bardzo podobał się występ zespoi u tanecz
nego .Kleks· w Domu Kultury "Impre Ja". Nie
zapomniane Jednak wratenla pozostawiła wI
zyta w kopalni ZG .Polkowlce", a szczególnie 
zjazd na dół I zwiedzanie szybu .• Praca górni
ków Jest bardzo ciężka - powiedZiał burmistrz 
Lorentz - teraz wiemy w Jakich warunkach pra
cują". Na pamiątkę pobytu go.{cle otrzymalI pięk
ne kufle. 

Z dużym zainteresowaniem zwiedzili rów
nlet Zespół Szkół - sale lekcyjne, warsztaty kra
WIeckie, sała gimnastyczna i silownia, gdzie 
pr6bowall swoich moż!Jwośc! sportowych - tO 
tylko niektóre z pomieszczeń Jakle obeJrzelI. 
Władze Slcte inleresowa! szczególnie system 
~laty w naszej gmlnie, motliwo~1 kształce
nia młodziety, funkcjonowanie szkół. Zwiedzi
li ponadto szkołę I nową sałę gimnastyczną w 
Suchej Górnej oraz oczyszczalnię ~Ieków w 
Moskorzynie, gdzie w dutym uproszczeniu, 
przedstawiono schemat jej działania. 

W drugim dniu pobytu, po wielu godzi
nach zwiedzania, odbyła się uroczysta biesiada 
w Sobinle. Gakl powitał Józef Kulczyk - soł
tys WSi I równocz~nle kierownik zespołu fol
klorysryczno-etnograflcznego "Soblnianle". Za
prezentowane widowisko .Zrękowiny· bardzo 
się podobało; Niemcy byU zachwyceni naszym 
folklorem, z dużym zainteresowaniem oglądali 

rekwizyty sztuklludowej wykorzystane podczas 
przedStawienia. 

- Cieszymy się, że jesleśllly IlIlaj wsZ)'Scy 
razem. Rano UJ czasie pobytu w kopalni widzie
liśmy jak ciężko ludzie prawjq, a teraz widz/
my jak się bawią, śpiewają. Gmina Polkowice 
może byt szczęśliwa, że lila lakich ludzi - po
wiedział podczas spotkania burmistrz LorenLZ 
- tyczymy sobie, aby I/~ Iym fundamencie po
wstał mosllączący gIlIlnySIcIe i Polkowtce. MI
nę/o 50 lat od zakollczenia wojny I lIIuslmy pie
lęgnować 10, co dobre, żeby wszyscy ludzie cie
szyli się UJoll1a1clq, żeby przyjaiń jaka za/l.Jlq
zola się między nClSZ)'l1l1 gmlllaml rozwija/a się, 
żeby palił się między nami oglell, klóry daje silę. 
TClk ładnie /las przyjęlo-piosenkami t śpiewem. 

Burmistrz Lorentz, mlło~nlk ~plev.'U, sam 
równiet obdarzony wspaniałym głosem, chęt
nie ~plewal dla zebranych, za co otrzymał dute 
brawa. Z fajką w ustach słuchał piosenek ludo
wych w wykonaniu pań z zespolu, nucąc we
soło pod nosem. Podczas spotkania ofiarował 
władzom Polkowic bardzo oryginalne prezen
ty w Imieniu swojej gminy - dzwonek wyko
nany przez miejscowego garncarza, kompiel 
monet z prze łanlem, by "nie różnić się w pie
niądzach", by gminie Polkowice nigdy ich nie 
braklo, ale też by byly rozsądnie wydawane oraz 
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album ze zdjęciami z ubiegłorocznego pobytu 
Polaków. - Żeby przyjaźń była sana mimo ba
rlerjęzykowycb - powiedział burmistrz LorenLZ. 
Podziękował również za wspaniałe przygotow
na nie Ich pobytu w naszej gminie, nie ukrywa
jąc zaskoczenia na widok ogromnego zaanga
żowania wlełu ludzI. Równie ciepło I przyja
:tnie 'wymzil się ma temal wizyty A. Sezmus -
d>'r. gminy Slcte. "Wizyta la zblfżyła nasjeszcze 
bardziej, lepiej rozumiemy teraz jak żyją Pola
cy. Stawiamy na mlodzież, od niej będzie wiele 
zależeć /li przyszłości. Slcte to duża gmina, cbce
my jak najwięcej ludzi Ściągnąć do nas, dlate
go szybko rozwija się budownictwo na naszym 
terenie. Chcemy też poprzez sport, kulll/rę po
blldzlć gminę do życia, by nie była to śpiąca 
gmtna. Po tym, co zobaczyłem, dostrzegam duże 
podoblellslwa między Polkowfcalllll SicIe. Cbodzl 
mi właśnie o kU/lurę, sport I budoWIlIctUJO. Je
dynq rzeczą, klóra nas różni //loże być lO, że 
Polkowice chcą sprowadzić do siebie lIowe 111-
westycje, przemysł, a Slcle- nie. ljeszczejedno 
- jeslem zaskoczol1ypolskq ga1cll1l1a1cią. Llldzle 
prz;jęfl /las u siebie, w domach. Nie cZlllem 
żael/lej obcoŚci. Nigdy jeszcze w życiu czega1 
IClklego I/Ieprzeżyłelll. Brak 11/1 słów." 

W ostarnlm dniu pobytu niemieccy gakle 
zwleolill Miejski O~rodek Pomocy Społecznej 
w Polkmvlcach. Zainteresowani byli szczegól
nie sposobem jego funkcjonowania oraz syste
mem dotowania osób potrzebUjących pomocy. 
Pomoc socjalna, Ich zdaniem, jest u nas bar
dziej rozwlnl ta. Również w niedzielne przed
poludnle władze Slcte zostały przyjęte przez 
burmistrza EmiUana Slańczyszyna w Urzędzie 
Gminy. Pokazano pomle zczenla urzędowe, sieć 
komputerową mieszczącą się w kamieniczkach. 
G~cle zapoznali się z zasada m! funkcjonowa
nia urzędu. W trakcie spotkania rozmawiano o 
rozwoju wspólpracy między gminami, o wymia
nie młodziety, prezentacji dorobku kulturalne
go oraz możliwościach lokowania obcego ka
pitału na naszym terenie. Poza tym burmistrz 
LorcnLZ spotkał się z ks. Mańanem Kopko z parafiJ 
MBKP. W efekcie ustalono, Iż nastąpi wymiana 
chórów kościelnych pomiędzy gminamI. Na 
przełomie kwietnia i maja przyszlego roku wy
Jedzie do SICle chór mieszany. Ten rok ~wlę
cony będzie przygotowaniom do wizyty w Niem
czech. 

W god7.lnach popołudniowych delegacja 
gminy SiCie opuścila Polkowice ze słowami: .Do 
zobaczenia wkrótce" . 

Zgodnie z zapowiedzią ma być teraz opra
cm\'any dokument dotyczący przyszłej współ
pracy pomiędzy gminami Slcte I Połkowlce. 

Urszula Romaniuk-Kowalska 
FOL A_ Łukaszewicz 
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w uroczystym otwarciu biura poselskiego, które mlalo miejsce 13 maja K01lfetleracjl Polski Nlej)odlegleJ wziął .uJzlul poseł tej 
Jlartll Grzegorz Kac%marzylz. W godzll",cb JWJm/udulowych %tljJłallOWtllle było spotkali/e % władzami t mles%katicamt miasta 
I gwtlły. . 

BEZ SZABELKI 
CZYLI ROZMOWA Z POSŁEM KPN, KTÓRĄ PRZEPROWADZIŁ ANDRZEJ LECH 

Kawiarnia SaraswaU DK Impresja zapełniona byla 
jedynie ciastami, paluszkami I szampanem. Pomi
jając gospodarzy gmJny, w osobach burmislna EOli
liana Stańc7.yszyna, komendanta miejscowej policji 
Józefa FUjnickiego i radnej Grażyny Kwialkow
skiej obecnych na spotkaniu oraz towarzyszących 
posłowi osób sałka przytulnej kawiarenkl śwlecl
la pustkami. Być może powodem tak malej fre
kwencji byly falałne w tym drtiu warunkl pogo
dowe. Ponieważ trudno relacjonować coś, czego 
praktycznie nie bylo poprosilem naszego gościa 
o krótką rozmowę. 

Red. Czy głównym powodem, dla którego 
przyjechal Pan do Polkowic, bylo otwarcie biura 
poselskiego? 

G. Kaczmarzyk: - POJlrzez olwarcie biura 
loczywljcle naszq wcze§IlIejszq dzlalaltlo§{ 
liczymy lUl zwlększel/ie naszego elektoralu. 
Pozu tym cbcemy doclera~ z dzialall/ojclq 
KPN do sjJO/i!cznołd IIU/iejszycb gmll/ w kruju. 

Red. Wywodzi się Pan z Górnego Sląska. Dla
czego wybral pan len teren lwiaśnie Polkowice ? 

G. K.: - Kierow"iclwO llaszego klubu po
wierzyło mi wojewódziwo kalowlckie, a prócz 
lego dodalkowo jekmlogórskie, leg"lckle, 
ko",lfskle I walbrzyskle. NalOmlasl nasze 
slruklury rozuJ/jamy lall/, gdzie zauważali/y 
aktyw'lOł~ naszycb dzlawczy. Starali/y się w 
Iycb mlejscowojdacb olwlera/! tlasze biura ... 

Red.: Przyzna Pan, że trudno mówić o ak
tywno§cJ członków KPN, skoro na spotkanie ze 
swoim poslem przyszlo Ich zaledwie dwoje. 

G. K. : - Ludzie m.ajq dosy~ spotkalf z po
lItyka"'l I dosył obieWIc. Patrzq na kOT/kre
ty. KPN należy do Iycb partiI, która za/ulwia 
kaidą sprawę do kOlica. Spoleczeństwo wi
dzi naszq alltyw,/Ojł I doce"ia lo. 

Red. - Czym zalem KPN może się poszczy
dć? Jakie lO lslOlne problemy zalatwil dla mieszkań
ców tego terenu? 

G. 1<.: - Wiele niedomówień i kontrower
sji wzbUdzała osoba dyrektora GIlSZOZ . .Na 
WtIlosek Związku Zawodowego.KOlra~ dzla
kljqcego w "tiejscowy", Zakładzie Rebablll-

lacjl, I oczywtłcle po (Ioklt,d"y", zbada II lu 
sprawy GIISZOZ lila już nowego dyrektora. 

Red. - Ile na lerenle kraju posiada Pan biur 
poselskJch? 

G. 1<.: - Nigdy tlle lIczylellI, ale będzie Icb 
około 10-12. 

Red.- Ile lO Pana koszluje? 
G. K.: - 31 mln z/Qtycb otrzymuje każdy 

posellUl utrzylllatlle swojego biura poselskie-

Na zdjęciU poseł Grzegorz Kaczmarzyk 

go. POllleWai I/aSZ klub jesl IIlezbyll/czny, stąd 
lIa ze biura majq ogratllczOlle jll/allse. Zre
SZlą wszyscy pracoumlcy moicb b/lir pracu
jq spalecz"le. W1aslly czas I plelllqdze prze
zllaczajq swojej partii. 

Chcesz pomóc innym. a masz w domu zbędne rzeczy. przedmioty przynieś je 
w dniu 30 maja 1995 roku w godzinach od 10.00-14.00 do najbliższego punk
tu w twoim miejscu zamieszkania. 

OŚRODEK POMOCY SPOlECZNEJ 
W POLKOWICACH 

organizuje zbiórkę - WYSTAWKĘ 
• odzieży dziecięcej i dla dorosłych 
• odzieży sportowej itp. 
• wózki dziecinne. łóżeczka itp. 
• drobny sprzęt i przedmioty gospodarstwa domowego jak: naczynia 

kuchenne. garnki i inne. 

_ Zbiórka mebli i zmechanizowanego przętu gospodarstwa domowego jak: 10-
dowki. pralki, telewizory Itp. sprzęt będziemy zbierać po wcześn1eJszym zg10 zenlu 
telefonicznym lub osobistym od O <rodka Pomocy Społecznej w godzinach urzędo
wania od 8.00-15.00. 

Proponujemy wystawkę w kilku punktach w Polkowicach na placach: 
1. Ulica Lipowa 2 - Ośrodek Pomocy Społecznej. 
2. Osiedle Sienkiewicza - obok poczty. ul. Kard. B. Kominka 
3. Osiedle DąbrowskJego - plac obok gazowni 
4. Osiedle Polanka - s~żowan1e ulic: Topolowa i Wierzbowa. 
5. Plac obok Zespołu Szkół (S.P. nr 5) 

Zapraszamy do wzięcia udztału. 

s 

Red. - Podobnie będzie w przypadku polko
wickiego biura? 

G. K: - MIejscoule biuro ulrzymywal,e 
będzie z dotacji Okręgowycb KPN oruz skła
dek człollkoulsklcb. Naloll/laSI Ulspam,IIane 
31 mln złotycb przelewane jesl na wspólne 
ku/lto KPN, z którego są rozdysponowywa
ne na poszczególtle biura. 

Red. - Czym będzie zajmować się polkowlc
kie biuro poselskJe KPN? 

G. K: - Będzie przyjlt/Owało wszelkiego 
rodzlUu IlIterwe1lcje. Od bwbycb do POUlaż
"ycb./~O Icb zebralIlu przekazywane będą do 
mojego a.~ySle"'a, on z kolei przekazywałje 
będzie Itll/Je. Biuro czy"ne jest dwa ruzy w 
tygod/lll/ Ule wlO,.kl I czwartki w godzitlacb 
od J7-18.00. 

Red. - Gdzie będzie się mieścić I klo nim bę
dzie kierować? 

G. K.: - Biurem społecznie k/erował bę
dzie pali Frallctszek Owsluk, a znajduje się 
0110 iti blldyllku boleiII PGM przy III. Hllbała 
26. 

Red. - Na tym terenie od dluższego czasu 
funkcjonują SlD, PSL I Unia Pracy. Czy nie sądzi 
Pan, te wejście KPN na len teren uwatane może 
być za wtrącanie nosa w cydze sprawy? 

G. 1<.: -]IIŻ kIlkakromie lUl tym terenie 
sj/Otkalelll się z optlllq desal/Jowca. WyPQwła
dt4l1 jq zar6wno przedslawlclele ulkldz UIO
jewódzklcb, jak I sa/lll poslowle lej ziemI... 

Red. - ... a czuj<. się Pan desanlowcem? 
G. K: - Proszę pamiętać, :te w prawacb I 

obouliqzkacb każdego posła, które obou1lq
zllje IIa tenmle Rzeczpospolitej Polskiej, je I 
naJ>Is(l1Ie, :te ~"larl/ prawo I obowiązek do 
IllIerurellcjr bez względll z jakiego terenu 
pocbodzl mleszkal/lec, klóry z nltl zwrócl1 się 
du ""lte. Zresztqjest to zadanie powierzone 
mi przez KPN I zamierzam lę z n/ego wy
wiązywał. 

Red. - Proszę poWiedzieć, Jak lO się dzieje, 
te KOCIfederacja Polski Niepodleglej ma mniej 
p<>.'>lów niż okręgów? 

G. K.: - Sprawiło to nleszczęJliwe rozlo
:teIIle się g{ sów. Naszemu ugrupowalIlu po
lItyczllell/u zawsze brakowało kilku dzleslęt
lIycb procellta do uzyskania tego jedlIego 
nlallthłtll. KPN jest najslln/ejsze lUl lerel/Ie 
Gór"ego Slqska, gdzie "lamy pięciu posłów. 
W doblOjUJsklm okręgu mamy tylko jed/lego 
pasla we Wroclawlu. Wszyslko zawsze zale
ży od wyborców. Chcę pawle dzieł, korzysta
j'lc z ukuzjl, :te KPN zawsze była poslrzega
na przez wladze, szczególllle tq do roku 1989, 
cboclaż lakże przez niektóre partie obecnie 
dziulajqce, jako pa''Ilajaszyslowska, bojów
karska . To niby my mlellJmy U~ z szabelkq 
lUl Moskwę, II byłycb PZPR-owców wieszał 
na łatarll/acb I drzewacb ... 

Red. - ... Teraz próbujecie 10 wszystko wy
prostować. 

G. K.: -JedlII mówlq O nas, że jeste§my 
partiq socja/JstyCZ114 z dmgtej zaJjaszystow

kq . Ludzie lego naprawdę nie rozumlejq. 
Red. - Jaką zatem partią jest Konfederacja Polski 

Nlcpodleglej? 
G. K.: - Przez cały czas jest 01Ul partią 

palfs1U1owo-lUJórczq o tradycjacb nIepodlegIo
jctowycb. Wzortljemy slęjedY"le IUlpostępo
walllu II/arszulka Pllsudskiego,przystosowu
jqcje do obecnycb czasÓw. 

Red. - Dziękuję za rozmowę. 
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Kuratorium zmie-
• • • • nla rejonIzację 

Od nowego roku szkolnego 170 dzieci 
z klas I - VI z uHc: Kolejowej I Górni
ków będą chodzić do Szkoły Podstawo
weJ nr 4, a nie, Jak było to do tej pory, 
do SP nr 2. Dzieci mieszkające w Osie
dlu Centrum chodzić będą do SP nr 3. 
Takie decyzje przynosi zarządzenie Ku
ratora Oświaty z dnia 12 maja br. 

:Dwójka· pękala już w szwach - mówi 
Malgorzata Stępak, kierownik Wydziału O$wia
ty Urzędu Gminy. - Chodziło do nieJ aż 930 
dzieci, co przy tylko 22 dwóch salach lekcyj
nych sprawiało, że w jednej klasie uczylo się 
po nawet po 35 dzieci. Po zmianie rejoniza
cji klasy będą mniej liczne, co oczywiście 
ulatwl dzieciom naukę, a nauczycielom pra
cę . Oprócz tego szkoła będzie mieć lepsze 
godziny pracy, lekcje nie będą się kończyć 
tak pótno". SP nr 4 ma 33 sale lekcyjne i 
nawet po przejęciu blisko dwustu dzieci z 
"dwójki" będzie się tam uczylo okolo 870 
dzieci. Dodatkowym udogodnieniem Je t Ist
nienie dwóch sali gimnastycznych. 

Do nowej szkoły nie będą musieli slą 
przenosić uczniowie klas VII i VIII . .Nie chce
my narażać ich na dodatkowy stres - uspo
kaja Małgorzata Stęplak. - Chcemy, żeby mogli 
się skoncentrować wyłącznie na nauce. Cze
kają Ich przecież w niedaleklej perspektyWie 
egzaminy do szkół średnich. · Jeżeli Jednak 
uczniowie dwóch ostatnich lat będą mieli chęć 
przenieŚĆ się do "czwórki", to oczywiście będą 
mogli z takiej możliwości skorzystać. 

Z pewnością rodzice dzieci, które będą 
musiały zmienić szkołę nie są z tego powo
du zachwyceni. Dotychczas ich pociechy mialy 
do pokonania kró~ i bezpieczną drogę do 
szkoły . .,Nowa droga nie będzie niebezpieczna 
- zapewnia kierownik Wydziału Oświaty -
dzieci będą mialy do przejścia niecały kilo
metr I tylko jedno krzyżowanie. Czynimy 
starania, żeby zapewniĆ tam obecność Stra
ży Miejskiej, która czuwała by nad bezpie
czeństwem dzieci." 

W sumie konieczność dokonania no
wej rejonlzacji okazała się nieunikniona . 
Nowe rozwiązanie, choć zawiera koniecz
no~Ć przeniesienia sporej liczby dzieci do 
nowej szkoły, zapewnia w efekcie bar
dziej zrównoważony podzial podział 
uczniów pomiędzy obie szkoły. Dobre 
warunki lokałowe I spore możliwości 
.czwórkl" zostaną teraz w pełni wykorzy
stane, a . dwójka" zostanie odciążona. Oby 
tylko dzieci z ul. Kolejowej i Górników 
szybko zaaklimatyzowaly się w nowej 
szkole. 

(<las) 
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Program pomoże Polko wicom? 
Reafu.ację budownictwa mie lkanlo

wcgo, ulrLYmanic wysokicgo poziomu 
opieki spolcC'L.Jlcj i o~ranlczanle wpływu 
instytucji gminy i ~kładów budżctowych 
na reali7.ację zadań gminy obiecał bur
mistrz Emillitn Stal1czyszyn mieszkaJicom 
Polkowic. 

Głównym tematem potkania Zarządu Mia
sta I Gminy z mieszkańcami Połkowic, jakie 
odbylo się 18 bm., było obszerne przedsta
wienie założ ń . PerspektyWicznego programu 
rozwoju spoleczno - gospodarczego Gminy 
Polkowice do roku 2000". Program obszernie 
omówU burmistrz Polkowic Emilian Stańczy
szyn. Między Innymi stwierdził, że najważniej
szym zalożeniem obecnego Zarządu Gminy 
jest optymalne rozpoznanie I zaspakajanie 
potrzeb mieszkańców gminy. Oczywiście w 
oparciu o posiadane możliwości finansowe. 

-Bardzo Istot7lym założelliem Jest, aby 
także spoleCZllo$~ glllllry PulkoUlIce aktyw
"Ie IIczeswtczyla w realizacji wszelkich 
celów gm/II)'. - powiedzial burmistrz Stańczy
szyn - Będzie to moglo mlet pozyt)'wII)' 
wpływ "Ie tylko lla utożsamiflllle się z pro
blelllilll/i. ale także IIa lokalmi dystrybu
cJę b"dżetu gmtlly. 

Program zaklada zdecydowanie Większy 
udział mieszkańców gminy w realizacji swo
ich wewnęlrznych zadań, głównie przez two
rzenie miejsc pracy dla Połkowiczan, czy chciaż
by przekazywanie ~rodków finansowych na 
czę$ć zadań tworzonych przez Komitety Osie
dlowe, Rady Sołeckie, Zarządy Dudynków czy 
innych organizatorów prac w gminie. Ograni
czać będzie wplyw instytucji gminnych czy 
zakladów budżetowych na realizację zadań 
goliny na rzecz fundacji, stowarzyszeń, klu
bów, ognisk, towarzystw, prywatnych przed
siębiorstw, które dobrze wypełniają swoje 
obowiązki wobec miejscowej społecznoścI. 

NajWiększy jednak akcent w tym progra
mie postawiono na reaHzację budownictwa 
mieszkaniowego, głównie na Osiedlu "Cen
trum" i w Starym Mieście oraz na poprawę 
poziomu życia w 15 miejscowościach wiejskidl. 
Na wsiach, oprócz Inwestowania w kanaliza
cJę, gazyfikację, malą architekturę i obiekty 
sportowe, doinwestowana będzie o~wiata oraz 
inne dziedziny poprawiające komfort życia 
mieszkańców wsi. 

-z,/(lCZtle tUJklad)' f!na1lsouJe Zarząd 
Gml"y zamierza przekazat na moder"l-
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zacJę / remollt)' b"dyllków "'leszkalll)'cb, 
sieci / "rzqdzeli clejJlollJlllczycb, wodoclą
gowycb / kallallzacyjll)'cb, co w zltacZllej 
",Ierze przyczyIII się do zabamowallla 
wzrost" CZY"SZÓW - zadeklarował burmistrz. 

Wiełe miej ca E. Stańczyszyn po~wl\,cU 
pomocy społecznej, której ceł e Zarząd Gmi
ny zamierza realizować w klsłym kontakcie 
z ze Związkiem Emerytów, Rencistów I Inwa
lidów. Oprócz zakończenia inwestycji oraz 
utrzymania wysokich dotaCji dla Ośrodka Po
mocy Społecznej Zarząd będzie pomagać oso
bom potrzebującym przez system dodatków 
mieszkaniowych jak również poprzez stosowne 
dotacje dla wspomnianego Związku I Innych 
organizacjI. 

Program społeczno - gospodarczy rozwoju 
gminy zaklada również realizację wielu zadań 
Inwestycyjnych finansowanych z Gminnego 
Funduszu Ochrony Srodowlska. 

l choć uczestnicy spotkania wysłuch.11i tych 
informacji w skupieniu, 10 jednak przyszli na 
nie z wlasnymi, zwyklymi sprawami, stano
wiącymi dla nich problemy pierwszoplanowe. 
Najczęściej krytykowano ingnorancję władz 
spóldzielnl mieszkaniowej, do której lokato
rzy niejednokrotnie juŻ zwracali się ze swymi 
problemami, a które pozostają nadaj bez od
powiedzi. Krytykowano Straż Miejską, której 
nie widać tam, gdzie jest najbardziej oczeki
wana . RodZice dzieci uczęszczających na za
Jęcia w ognisku muzycznym mieli także prc
ten je, szczególnie o ignorowanie potrzeb fi
nan owych tcJ placówki. Podobne pretensje 
mieli przedstawiciele Towarzystwa zajmującego 
się pomocą dla dzieci sprawnych Inaczej. Tu 
przyznaję rację burmistrzowi, że mimo szcze
rych intencji organizacji zajmujących się tą 
pomocą, Jest wśród Ich dziaJaczy trochę bala
ganu organizacyjnego. Sądzę, że najwyższa 
pora, aby organizacje te zintegrowały się I 

współnie rozpoczęły działania na rzecz wszy
stkich dzieci mieszkających na lerenie gminy . 
I tych zdrowych, jak i sprawnych Inaczej. 

Upraszczając, rzecz jasna, temat tego spo
tkania, najogólniej można powiedzieć, że był 
lO kolejny .koncert życzeń» problemów I po
lrl:eb zwyklych ludzi, którym, mam nadzieję, 
sprosta zaprezentowany program społeczno
gospodarczy rozwoju gminy Polkowice. 

AndrLCj Lech 
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W dzisiejszym cyklu Po godzinach prezetltujemy Pa,islwu panią Karoltllę Frausto która przyjechała do naszego 
miasta % San FratlClsko aby uczyć polkowtcką rnlodzleżjęzyka angielskiego. 

Po godzinach 

GdtJe micszkaW zanim prL}'jechaW 
do Polski? 

To były różne miasta. W dzieciństwie 
mieszkalam w Santa Clara potem w San Jose, 
które jest jakby dZielnicą a raczej małym mia
steczkiem wchodzącym w sklad jednego du
żego miasta nad zaloką San Francisco. 

Co robUa.ś w wolnym o.asie jeszcze 
jak mieszkałaś w Stanach? 

Po pracy byłam wolontariuszką w orga
nizacji która pomagała osobą chorym na AIDS. 
Po prostu pomagałam tym ludziom w zala
twianiu różnych spraw takich jak zakupy, 
pilnowanie dzieci, wizyty u lekarza w ban
ku. Zazwyczaj zaJmowalo mi to jakicl sześć 
godzin w tygodniu lub cały weekend. Ostat
nio pomaga lam kobiecie z dwójką dzieci, 
której mąż umierai na AIDS. Ona także byla 
chora i teraz sama jest u kresu sil. Byli dla 
mnie jak rodzina. Ich dzieci przychodziły do 
mnie do domu, razem chodziliśmy do kina, 
teatru, razem obchodzjliśmy urodziny. To byla 
bardzo ważna część mojego życia, poznałam 
wielu Interesujących ludzi, którymi się opie
kowalam I pomagałam at do śmierci. jest to 
praca, która pochłania dużo emocji. 

Po za tym naletalam do międzynarodo
wej organizacji biznesu. Co miesiąc spotyka
liśmy się na konferencjach poświęconych 
międzynarodowym finansom, marketingowi 
i biznesowi. Na każde takie spotkanie przy
jeżdżało wiełu mówców o różnych specjal
nościach I stanowiskach. Słuchaliśmy ich 
wykladów i rozmawialiśmy np. na temat ropy 
naftowej. Z reguły spotykali się tam ludzie, 
których interesowała międzynarodowa poli
tyka i biznes. 

Obecnie pracujesz jako nauczycielka. 
Co robU~ pru-d prL}'jazdcm do Polski? 

Pracowałam dla Apple Computer w dziale 
który wprowadzał i sprzeda wal technologie 
i licencje tej firmy. Praca zajmowała mi dużo 
czasu, nierzadko, aż za dużo. Wierzę Iż w 
naszym życiu, aby być szczęśliwym, wszyst
ko powinno mleć wlaściwe miejsce i wystę
pować we właściwych proporcjach. Myślę, 
że nasze życie powinno przypominać koło 
skladaJące się z wielu całkiem różnych ka
walków takich jak praca, religia, rodzina, 
pomoc innym, odpoczynek czy też zaintere
sowania. Wszystkie te części muszą być od
powiednio dopasowane i zrównoważone. 
Kolo to pełna harmonia i tak właśnie powin
no wyglądać twoje życie. Dlatego też zajmo
wałam się w życiu tyloma różnymi rzeczami 
Jak biznesem, pomocą ludziom chorym ltd. 
to wszystko dopiero sprawiało, że mogla m 
czuć się s"OCzęśllwa. Tutaj w Polsce jest tro
chę inaczej. Tak do końca nie mogę się tego 
kola trzymać a to dlatego, że nie ma tu mojej 

rodziny, starych przyjaciół. Nie ma tu także 
takiej organizacji Jak w USA która umożli
wiala by mi pomoc ludziom np. chorym na 
AIDS, dlOC teraz razem z Domem Dziecka i 
przy współpracy KGHM Polska Miedt S.A. 
organizujemy wyjazd dla 16 dzieci na obóz 
językowy w Szklarskiej Porębie w czasie 
wakacji. Wraz z moimi dwoma kolegami, także 
z Ameryki, będziemy przez Jeden tydzień 
uczyć je języka angielskiego. 

Co w Polsce lubisz w wolnym czasie? 
Obecnie wlaśnle bardzo dużo czasu zaj

muje mi organizowanie tego obozu. Najpierw 
szuka lam sponsorów a teraz wszystkie te 
sprawy organizacyjne. Po za tym Polkowice 
to małe miasto I ostatnio dużo czytam. 

Jakiego gatunku książki? 
Dużo o polityce I historii. 
llislOrie Polski? 
Tak. Ostatnio przeczytałam na ten temat 

bardzo dobrą książkę napisal ją James A. 
Michener. Razem z moun nauczycielem za
częliśmy czytać od początku Biblie, sięgałam 
po nią wiele razy ale zawsze czytalam ją tyl
ko w kawałkach, nigdy w całości. Teraz mam 
dużo wolnego czasu I mam zamiar przeczy
tać ją w całości, jest w niej wiele interesują
cych historii z których można się wiele nau
czyć. Sarna jestem katoliczką, a to dlatego, 
że mol przodkOWie przyjedlali do Ameryki 
z Irlandii i Węgier gdzie podobnie jak w Pol
sce większość ludzi jest właśnie tego wyzna
nia. Choć tutaj wiele zwyczajów było dla mnie 
nowych. Chociażby Wielkanoc - w USA mie
liśmy tylko święto w niedzielę tutaj natomiast 
jest jeszcze drugi dzień świąt. 

Jak podoba ci się praca tutaj w Po
lkowicach? 

Mam wspanialą pracę, moi uczniowie to 
wspaniale dzieciaki. Jestem bardzo z niej za
dowolona. Chodt z początku bylo to bardzo 
trUdne, w ogóle każda zmiana dla mnie jest 
trUdna. MUSiałam zostawić przyjaciół, rodzi
nę praktycznie wszystko. Przyjazd tutaj to 
wielka zmiana, ale cieszę się, że to zrobiłam. 
Polska to fantastyczny kraj. Jestem zadowo
lona, że mogę tu mieszkać. Kiedy budzę się 
rano nie narzekam nie mówię o znowu mu
szę Iść do pracy, lepiej nie podnosić się z 
lóżka. Tak wlaśnie bylo w Stanach, nie lubi
lam chodzić do pracy, nie sprawiala mi to 
przyjemności chociaż pracowalam w bardzo 
dobrej firmie. Tutaj Jest inaczej. Lubię to co 
robię i jestem z tego zadowolona. W Polko
wicach jestem Już rok zamierzam zostać tu 
jeszcze jeden. 

Aco potem? 
Nie jestem jeszcze pewna ale chciałabym 

wrócić na uczelnie i dalej się uczyć. W Ame
ryce wielu ludzi ma podobne wykształcenie 
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do mojego dlatego chcialabym zdobyć jeszcze 
jeden fakullet. To umożliwi mi podjęcie Je
szcze innej ciekawszej i lepszej pracy. My
ślę, że te studia skończę w Europie. 

Wolisz Amerykę c~ Europę? 
Europę. Zdecydowanie. 
Dlao.cgo? 
Wolę europej ki styl życia. W Ameryce 

wszędzie jetdzl się samochodem tutaj wię
cej się chodzi, życie jest całkowicie inne. 
Rodzina wygląda zupelnle inaczej, jest dużo 
więcej czasu ze sobą niż np. w Ameryce, po 
za tym tradycja. Wszystko jest tu o wiele starsze 
niż w moim kraju, Chopin, Sienkiewicz to 
coś szczególnego. W Europie mogę się cią
gle uczyć czegoS nowego. Mój dziadek mówU: 
.J żeli przestaniesz się uczyć to znaczy, że 
umarłeś". ja uwielbiam się uczyć, codzien
nie czegoś nowego, o tym kraju, o ludziach, 
języka. To też jeden z powodów dla Jakich 
lubię mieszkać za granicami mojego kraju. 

Filmy, które ci się podobają? 
Prościej będzie jak powiem ci czego nie 

lubię. OtóŻ nie lubię horrorów i filmów po
kaZUjących przemoc. Lubię filmy historycz
ne i czasami filmy akcji. 

A z polskich? 
Nie widzialem wielu z nidl. Pamiętam 

jednak .Kanal" Wajdy ł "Samych swoich". 
iesamowita komedia. 

Twój ideał mężczyzny? 
Najważniejsze to żeby był inteligentny z 

poczuciem humoru. Mógłby być podobny do 
lIugha Granta. Uczynny j troskliwy, który 
lubilby pomagać ludziom. 

Jak p,,>winien wyglądać? 
Lubię wysokid1 mężczyzn, brunetów, o 

śmiejących się oczach 
Twoja pierwsza miło~? 
Mialam wtedy piętnaście lat I byłam na 

wymianie międzynarodowej w Niemczech. 
Zakochałam się w Niemcu, którego matka 
byla francuzką a ojciec Niemcem. Mial na 
unię jakub. Był inteligentnym wysokim bru
netem z niesamowitym poczuciem humoru i 
śmiejącymi oczami. 

Co myślisz o Polakach? 
Są bardzo gościnni. Poznałam tutaj wie

lu wspanialych łudzi. 
Co chciaJ-.lbyŚ, jeszcze w tyciu wba

c~ć? 
a pewno wielki mur w Chinach I pira

midy w Egipcie. Chciałabym również zwie
dzić Australię. 

A jaki sport lubisz? 
Plikę nożną, tenis. koszykówkę, futbol 

amerykański. Lubię oglądać wszystko. Gram 
natomiast w tenisa . Chciałabym zobaczyć je
szcze mecz Górnika Polkowice. 

D"Liękuję za rozmowę. 

Rozmawiał Adam Orczykowski. 
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Polkowice IfIQjqjetklf:t IfowOC%l!fniej$~ch Systemów J"Jornuu:ji Terenowej w kraju. trolnym gminy, a wykonaniem uchwal zajmuje 

się Zarząd - organ wykonawczy. 

Pilotażowa instalacja w gminie Bardzo ważną cechą dla tworzącej Się wspól
noty jest Identyfikacja społeczn~ lokalnej 
ze swą władzą lokalną. Identyfikacja taka po
winna powstawać nie tylko w czasie wyb0-
rów nowych władz, niejako • w ogniu' kam
panil wyborczej, lecz także podczas trwania 
całej, czteroletniej, kadencji jej działania. Jest 
ona najczę$clej wynlklem działania autentycznie 
demokratycznego mechanizmu stosunków 
społeczno - politycznych w gminie, w ramach 
którego zasadniczą rolę odgrywają: jawno$ć 
życia publicznego, stała, rzetelna I wicloSlfonna 
informacja oraz wszechstronna I skuteczna kon
trola społeczna, powiązana z odpowledzial
n~ lokalnej wladzy przed miejscowym spo
łeczeństwem. 

UporządkOwanie eWidencji gruntów, in
wentaryzacja całego majątku gmlny służy ra
cjonalnemu zarządzaniu nią w przyszłośd. 
Znajomo$ć naturalnych I sztucznych cech te
renu, jego funkcji, stanu prawnego, walorów 
przyrodniczych pozwala stworzyć jedną bazę 
danych, która umotliwl prezentację informacji 
o terenie lub obiekde w sposób komplekso
wy - tzn. opisowo I graficznJe. Do budowy 
tego systemu w gminie Polkowice przyjęto 
oprogramowanie grafJCZOe .,Microstatlon" fumy 
INTERGRAPH, baza tekstowa oparta została 
o oprogramowanie systemu ORACLE. Te dwa 
systemy pozwalają na Interakcyjne połącze
nie bazy opisowej z graficzną czego efektem 
jest łatwo$ć dostępu do informacjI. Wykonaw
stwem zM - budową I wdratanlem systemu 
informacji geograficznych w gminie Polko
wice - zajmuje się firma BIPROGEO z Wro
clawla. 

Stan wdrotenla systemu Informacji geo
graficznej w naszej gminie byl tematem spo
tkania burmistrza Erniliana Stańczyszyna zJe
rzym Plndclsklm - Dyrektorem WydZiału Ge
odezjll Gospodarki Gruntami w Urzędzie Wo
jewódzkim w Warszawie, które odbyło się 
15 maja br. w Polkowicach. Ponadto w spo
tkaniu wzlęll udzlal prof. dr hab. Int. E. No
wak - ekspert ds. Informatyki Z Po]jtechnIkJ 
WarszawskieJ, A. Unowski - burmistrz Gmi
ny Ursus oraz J. Rymkiewicz - glówny infor
matyk Miasta Stołecznego Warszawa. Urząd 
Gminy Polkowice reprezentowali Cz. Kulbińskl 
- kierownik Wydziału GIS, A. Tatu~ko - Prze
wodniczący Rady Miejskiej i Marek Traczyk 
- pełnomocnik burmistrza ds. Informatyki. 

Podstawową bazą danych dla systemu 
informacji geograficznych (z ang. GIS) Jest 
numeryczna mapa zasadnicza terenu o peł
neJ treści I ewidencja gruntów połączona z 
mapą dynamiczną terenu uwzględniającą 
zmiany spowodowane dzlałalnoSdą górnic
twa. W gminie Polkowice system ten funk
cjonuJe od 14 miesięcy na mocy porozumie
nia z wojewodą i, Jak dotychczas, nasza gmina 
Jest jed)'ruł w województwie legnickim, która 
podjęła się tego zadania. Podobne przedslę
wzłęde zostało zainicjowane w gminach 
warszawskich I cdem wizyty delegacji ze sto
Ilcy była obserwacja sposobu wdra:tanla sy
stemu w naszej gminie. W efekde rozmów I 
zwiedzenia centrum komputerowego g~e 
uznali, lt .szeroka platforma graficzno-teksto
wa jest nowoczesna I zapewnia motllwość 
rozwoju I współpracy z Innymi systemami". 

Zapytany o przebieg prac nad systemem 
informacji graficznej na terenie naszej gmi
ny, Czesław Kulblński powledzJał- Obecnie 
prace są na etapie poczqlkowym, ponieważ 
jest to system otwarty dajqcy możliwość podlq
czanla I budowania coraz to no~cb baz 
tematycrtlycb. Podstawq jest mapa zasadni
cza wraz z mapq ewtdencyjnq gnmtów oraz 
plan ogólny zagospodarowania przestrzetl
nego. 

Ustawa o prawie geodezyjnym I karto
graficznym z 1989 roku mówi, ie .dane za
warte w ewidencji gruntów I budynków, 
ewidencji sled uzbrOjenia terenu oraz w pań
stwowym zasobie geodezyjnym I kartogra
ficznym stanowią podstawę do założenia kra
Jowego systemu informacji o terenie". 

ObemJe w Polsce realizowanych jest 
kilkanaście systemów GIS m. In. w Gdańsku, 
Gdyni, Poznaniu, w Małopolsce, w woj. ka
tOWickim, we Wrocławiu i ŁodzI. Gmina Po
Ikowice traktowana jest jako obszar wdroie
nia pilotażowego instalacji dla woj. legnic
kiego. Dotychczas wykonano mapę zasadnl-

czą powierzchni w 80 %, system graficzno
tekstowej bazy ewidencji gruntów dla całe
go miasta oraz ogólny plan zagospodarowa
nia przestrzennego. Aktualnie wykonywana 
jest mapa technicznego uzbrojenia terenu oraz 
tworzona jest aplikacja dla tzW. dynamicznej 
mapy Polkowic z uwzględnieniem deforma
cji powierzchni terenu powstałej w wyniku 
szkód górniczych. Opracowywana jest rów
niet mapa ewidencji obszarów wiejskich 
gminy z wykorzystaniem zdjęć lotniczych. 

Urszula Romaniuk-KowaJsk 
Szczególne znaczenie 

,--______________ ......J mają wszelkie formy społecznej lnsplracjl, wpły-
27 maja mija 5 lat od daty pierwszych wol- wu i uczestnictwa społecznego wobec wła-
nych wyborów do samorządu terytorial- dzy i w łonie Jej struktur organizacyjnych. W 
nego. Ch<x z perspektywy mieszkańca praktyce oznacza lO konieczność funkcjono-
Polkowic jesllO okres zoacz.ący, to jednak wania swego rodzaju .sprzężenla zwrotnego" 
dla funkcjonowania nowego rozwiązania pomiędzy władzą a jej wyborcami. Aby to 
ustrojowego - a takim jest utworzenie sa- sprzężenie zwrotne zaistniało, potrzebne jest 
morządu terytorianego - to okres SlOsun- rzeczowe i uczciwe podejście władz Gminy 
kowo królki. Artykułem Jo1anty Szpilskiej do praw obywateli, a przede wszystkim do 
chcemy zapoczątkowa~ otwartą dyskusję prawa do informacji I prawa do partycypacji, 
na ' temat udziału mieszkańców naszej tzn. uczestnictwa I decydowania w sprawach 
gminy w strukturach samorządowych. publicznych. Organy Gminy Polkowice infor-
Czekamy na listy, telefony, opinie. mują społeczeństwo o swoich działaniach po-

Redakcja {>rzez: konsultowanie projektów uchwał Rady 

Czy jesteśmy już wspólnotą? 
.Mieszkańcy gminy tworzą z mocy pra

wa wspólnOlę samorządową" - tak brzmi za
pis ustawy O samorządzie terytorialnym z 8 
marca 1990 r., ustawy stanowiącej podstawę 
prawną funkcjonowania samorządu terytorial
nego. Według socjologa Jerzego Turowskie
go, pojęde .wSPÓlnota" oznacza, że jakaś zblo
rowo$ć ludzka weszła w wyższe stadium roz
woju charakteryzującą się m. In. istotnym stop
niem zintegrowania społecznego, zdolnOŚCią 
do samoorganizacji w Imię wspólnych celów 
oraz istnieniem stosunkowo rozłegłych wąt
ków wspólnej świadomości społecznej, zde
terminowanej warunkami lokalnymi. Dzięki 
temu powstają I funkcjonują w życiu wspól
noty tak cenne wartOŚCI, jak lokalny patrio
tyzm wraz z solidarnością i zaradnością gru
pową mieszkańców. Ustawodawca pojęcie 
wspólnota opatrzył przymiotnikiem "samorzą
dowa", przez co wyraził niezwykle ważną in
tencję, aby gmina była kreatywnie funkcjonu
jącą społecznością· Samorząd terytorialny Jest 
podstawową formą organizacji życia publicz
nego w gminie. 

Dla Polkowic 
zmiany Jakle nastąpiły w związku z reformą 
administracyjną kraju w 1990 r. okazały się 
korzystne. Ma to związek przede wszystkim 
ze znaczynym powiększeniem dochodów wla
snych gminy, co sprawiło, że jest ona uwaia
na za Jedną z bogatszych gmin w Polsce. O 
wydatkach budżetu Gminy decyduje wybie
rana w bezpośrednich wyborach Rada Miej
ska, która jest organem stanowiącym I kon-

. przez organy wewnętrzne Rady - Komisje, 
krórych członkami mogą być równie! osoby 
spoza Rady, Informowanie o terrnJnle, tema
tyce I miejscu sesji Rady, obwieszczanie uchwał 
Rady na tablicy ogłoszeń w Urzędzie gminy, 
udostępnianiu zbioru przepisów gminnych 
zainteresowanym. Ponadto radni mają usta
wowy obowiązek reprezentowania wyborców, 
utrzymywania stałej więzi z mieszkańcami oraz 
z ich organizacjami, przyjmowania zgłaszanych 
postulatów I przedstawiania ich organom gminy 
do rozpatrzenia. Radni przyjmują równiei mie
szkańców gminy w ramach skarg j wniosków. 
Organizowane są spotkania Zarządu Gminy z 
mieszkańcami, na których dochodzi do kon
frontacji działania Zarządu z oczekiwaniami 
mieszkańców Gminy. 
Aby pewną przypadkową zblorowo$ć mie
szkańców przekształdć we WSpólnOlę, mie
szkańcy muszą uświadomić sobie motliwo$ć 
I potrzebę współdecydowania o swojej gmi
nie. Członkowie społecznOŚCI Gminy Polko
wice powinni mleć ŚWiadomo$ć, że są naJ
wyższą władzą , bo to oni w wyborach wy
bierają swoich przedstawicieli do Rady Miej
skiej I w ka!deJ chwili mogą Ich odwołać w 
drodze referendum. Jednak żeby współdecy
dować, należy uczestniczyć czynnie w tyciu 
Gminy. l tylko aktywny współudział mieszkań
ców w zarządzaniu Grnl.ną poprzedzony rze
telną Informacją ze strony organów Gminy 
przyśpieszy przeistoczenie się zbiorowości mie
szkańców we wspólnotę. 

Jolanta Szpilska 

Wszystkim, którzy łączyli się z nami w bólu i okazali pomoc 
w trudnych dla nas chwilach; wszystkim, którzy razem z nami 

żegnali odchOdzącego na zawsze od nas drogiego nam zmarłego 

śp 

WIi_olda Wal~rowsklieao 
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szczere pOdziękowania składają 
żona, dzieci i wnuki 
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ILE ZA WODĘ, ILE ZA ŚCIEKI 
Od l czerwca 1995 roku opłata za dostarczoną wodę I zrzut Sdeków 
wynosi: 

woda ~Ieki razem 
gospodarstwa domowe .......... 0,68 zł ........... 0,52 zł ........... 1,20 zl 
instytucje dotowane ............... 0,68 zł ........... 0,65 zl ........... 1,51 zł 
pozostali odbiorcy ................. . 2,07 zł ........... 1,05 zł ........... 3,12 zł 

Na wniosek Przedsiębiorstwa Gospodarki Miejskiej spółka z 0.0. w 
Polkowicach, po przedstawieniu kalkulacji, Zarząd Gminy podjął 
uchwałę o zatwierdzeniu nowych opłat za wodę I zrzut Sdeków, w 
wysoko~1 równej wska.tnikowl inflacji w okresie od listopada 1993 
r. do marca 1995 r. 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Miejskiej spółka z 0.0. w Polkowicach 
jest dystrybutorem wody, zakupywanej od Zakładów Górniczych które 
ostatnio podniosły ceny od maja 1995 r. do wlelk~: 

listopad maj % wzrostu 
1993 1995 

ZG Polkowice .............................. 0,34 zł ....... 0,51 zł ........... 50,4 
ZG Rudna .................................... 0,29 zł ....... 0,49 zł ........... 69,0 

Wzrost cen zakupu jest podstawowym warunkiem, który zmusił PGM 
do wystąpienia do Zarządu Gminy, o zatwierdzenie wyższych opiat 
za wodę I zrzut Sdeków. , 
Koszty eksploatacji czy inaczej utrzymania sied wodociągOWej, in
stalacji sanitarnej i oczyszczalnl kieków, dOtyczące tego okresu, wzrosły 
bardzo nieznacznie (ok. 15 %), a zalożona teoretyczna rentownoSć 
Przedsiębiorstwa na dostawie wody I zrzucania kieków do 3 %, co 
w praktyce oznacza dzialalnoSć bezdochodową (nie uwzględniono 
wzrostu cen, materiałów, paliw I energiI). 
Nalety w tym miejscu zaznaczyć, :te cena wody I Sdeków utrzymuje 
się na poziomie ~redniej wojewódzkiej. Utrzymanie tego poziomu 
cen jest możliwe tylko dzięki temu, że Rada Miejska pokrywa koszty 
remontów, wymiany sied oraz jej modernizacji z budżetu Gminy. 
W ostatnich trzech latach na ten cel Rada Miejska przeznaczyła ok. 
14 mld. starych złotych. 
Zarząd PGM wystąpi z wnioskiem do Zarządu Gminy, aby ceny wody 
I ~eków przeliczane były wskatniklem inflacji w okresach półrocz
nych. 
Dla porównania aktualne ceny w innych miastach, dla gospodarstw 
domowych. 

woda ~clekl razem 

Lubin .......................................... 0,75 zł ......... 0,50 zl ......... 12,50 zl 
Głogów ...................................... 0,60 zł ......... 0,65 zł ......... 12,50 zł 
legnica ....................................... 0,88 zł ......... 0,40 zł ......... 12,80 zł 
Prochowice ................................ 0,69 zł ......... 0,46 zł ......... 11,50 zł 
Przemków .................................. 0,55 zł ......... 0,70 zł ......... 12,50 zł 

Tekst sponsorowany 

Wbrew pesymistycznym przewidywaniom synoptyków pogoda 
tego dnia sprzyjała organizatorOm festynu sportowo-rekreacyjnego, 
którego stłq napędowq była dyscyplina, która nieprzerwanie cWszy 
sfę najwtększq popularnością. Stqd też jego nazwa 

DZIE" PIŁKARZA 
Głównym zamierzeniem organizatorów, czyli dzialaczy, pUka

rzy I kierownictwa Klubu Sportowego ,Górnik' Poikowice było za
szczepienie bakcyla rywaJizacjl sportowej, pokazanie dorobku pił
karskiego, a przy okaZJi przedniej zabawy na wolnym powietrzu. I 
rzeczywiScle taką zabawę zafundowali organlzatorzy mieszkańcom. 
Odbyły się liczne spotkania piłkarskie, turniej szkolny oraz pierw
sze mistrzostwa Polkowic w rzutach karnych. Zwydęzcą między
szkolnego tumie/u pUkarskiego chłopców (rocznik 83) została dru
tyna z SP-l. Na wysokim poziomie stał także konkurs, nazwany I 
mistrzostwami Polkowic w rzutach karnych. SpoSr6d sporej grupy 
uczestników najlepszym okazał się Tomasz Borkowski, który wy
przedzil Mariusza Pociecha. Dodatkową atrakcją był udział w mi
strzOStwach wiceburmistrza Andrzeja PilimOna, który ostatecznie 
zajął trzede miejsce. Ze skutecznoSdą mieli za to sporo kłopotów 
oldboje Górnika, którzy w ramach DNIA rozegrali towarzyskie spo
tkanie ze Slavią Sława (oa zdjędu) przegrywając 2:4. Było to jedno z 
czterech spotkań Jakie tego dnia rozegrano na spotkaniu GÓrnlka. 
Był to wyjątkowy maraton piłkarski, w którym wystąpili juniorzy 
klasy Wojewódzkiej I międzywojewódzkiej oraz walczący o mistrzo
stwo nI ligi piłkarze pierwszego zespołu Górnika. Mecz ten w odróż
nieniu od pozostałych oczekiwany był z ogromnym zainteresowa
nlem. Naszym przedwnikiem był zespół Karkonoszy Jelenia Góra. 
Po asekuracyjnej pierwszej połowie i to w wykonaniu obydwu ze-

Burmistrz Statfczyszyn uspo1zą/a, a czytelnicy móUJtq.· ",II1e, 
"nik, ale col zostało obiecane ... 

W shtżbie czytelnikowi 
w aunosferze tyczeń, ale również pytań I wątplJwo~ dotyczą

cych przyszłego funkcjonowania Miejsko-Gmlnnej Biblioteki Publicznej 
w Polkowicach przebiegło spotkanie z okaZJI Dnia Blbllolekar13. 
Tradycyjnie dzień ten obchodzony będzie 8 maja, jednak wyjątkowo 
w tym roku, ze względu na 5~tą rocznicę zakończenia II wojny 
światowej, uroczystOOć przeniesiono na 17 maja. 
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Maj jest miesiącem poświęconym książce, a święto biblloleka
rzy to okazja do rozmów na temat Ich pracy I roli poSrednika, a 
zarazem fachowego doradcy między biblioteką a czytelnikiem. 

W spotkaniu uczeStniczyli również Andrzej Tatu~ko - przewo
dniczący Rady Miejskiej, Anna Masojć - dyrektor Wojewódzkiej BI
blioteki w Legnicy oraz przedstawidele Rady Czytelniczej I pracow
nicy biblioteki. 

W referade .Blblioteka Publiczna a wymogi współczesn~l· 
Dyrektor polkowlcklej placówki - Janina Korydńska mówUa o roli, 
znaczenlu i zadaniach biblioteki w tydu społeczeństwa. Biblioteka 
Publiczna w Polkowicach funkcjonUje od 27 lat. Nawiązując do ak
tualnych przemian w dzlałalnoScl placówek kulturalnych w naszej 
gminle (plany utworzenia POKSiR-u, przyp. red.) dyr. Korydńska 
powiedziała - • Włączenie biblioteki w strukturę Innych Instytucji 
nie wynika ze złej woli urzędników, ale z nleznaJom~1 specyfiki 
Jej działania". 

Zdaniem burmistrza E. Stańczyszyna podobne wnioski I obawy 
z nich wynikające są przedwczesne. Powstała koniecznoSć przepro
wadzenia zmian organizacyjnych. Będą one jednak, jak zapewnij 
burmistrz, słutyć bibliotekarzom. Biblioteka Publiczna pozostanie 
jako Jedyna w gminie instytucja w ramach zakładu budżetowego, 
nie tracąc .statusu bezpieczeństwa· (gwarancja pracy i płacy) .• Ma
jący powstać nowy twór - powiedział burmistrz - będzie zarządzać 
obiektami gminy, by nie powielać papierkowej roboty, by oddążyć 
pracowników od spraw nie związanych bez~rednio z dzialaIno
~ą merytoryczną· Biblioteka będzie funkcjonować w tym stanle Jakl 
Jest teraz". 

W zalożeniach władz gminy przyjęto tendencję zmierzającą do 
zmniejszania zakładów budżetowych, ale dokument w tej sprawie 
będzie dopiero opracowany. Dlatego teraz, zdaniem burmistrza, je
szcze za w~nle na wnioski. Przedstawldele Rady Czytelniczej zwr6dll 
jednak uwagę, by w przygotowywanym dokumencie uwzględnić 
wszystkie zawiloSd prawne języka polskiego, tak by następcy za
równo burmistrza jak I dyrektora biblioteki .nie pogubili się' jeStl 
chodzi o status placówki, który zostanie teraz ustalony. 

(ula) 

społów, druga połowa przyniosła oczekiwane bramki. Tym razem 
na listę strzelców wpisaU się Ryszard Zaraza (dwukrotnie) oraz Jacek 
Maslczak. Dzlęki sobotniemu zwydęstwu 3:2 Górnik Polkowice odbil 
się wreszde od strefy spadkowej. 

W czasie, gdy rodzice, czytaj ojcowie, dopingowaU mlejscow'l 
drużynę, ich dzled miały okazję skorzystania z przejażdtkl konnym 
powozem, m nieco młodsze do wypróbowania swojej skocznoSd 
.na terenie' dmuchanego zamku. 
Spragnieni I głodni mieli do dyspozycji punkty żywienlowe, zaS chętnym 
dokonania "sportowych" zakupów na przedw wyszedł polkowlcki 
.Danlpoł", który w tym dniu uruchomił stoiska handlowe z odzletą 
sponową· 

Calo~ć zakończyła dyskoteka, z której zmęczeni ale zadowoleni 
uczestnicy DNIA PIł..K.ARZ.A dopiero po północy do domów wracaU 
pełni wrażeń. 

Andnej Lech 



~MdA '.(bwł,tA ________________________________ _ 

tyjemy na terenie oficjalnie uznawanym za obszar klf'Skl ekologiczneJ. Przemysłowa degradacja środowiska wywiera nieuchronny, powol
ny na nasze organizmy. Jednak mimo niezaprzeczalnej grozy sytuacJI, nasza wiedza na temat zagroleń, jakle nas otaczają I środków, 
dzl,ki kt6rym molemy Je minimalizować, Jest nadal nikła. Drukujemy prac, lek. med. Krzysztofa Kwiatkowskiego pośwlpconą problema
tyce .ksień środowiska l ich wpływu na organizm człowieka. Mamy nadzieJ" le przyczyni si, ona do wzrostu ekologicznej świadomości 
mieszkańców Polko wic. . , 

ZAGROZENIA SRODOWISKA 
NATURALNEGO CZł.OWIEKA ___ 5 

WHO (Swlatowa Organizacja Zdrowia) 
zaleca, aby męt.czyzna uprawiał codziennie 
marsz na dystansie 9 km, a kobieta na dy
stansie 5 km. Uwzględniając optymalne wska
zania doryczące CZęslOtłiwości I intensywności 
treningu, jako uniwersalny wzorzec aktyw
ności fizycznej dla dorosłych zaleca się zasa
dę: 3><30><130. 
Oznacza ona , t.e kaMy czlowiek powinien 
poddawać swoje ciało wysiłkowi, co najmniej 
3 razy w tygodniu, przynajmniej przez 30 minut 
kat.dego treningu przy tętnie ok. BO/ min. 
Kat.de dziecko, dopókl rośnie i rozwija się 
powinno uprawiać sport, turystykę I różne 
ćwiczeola fizyczne w wymiarze 2 godzin 
dzlennle, w tym część tych ćwiczeń powin
na być tak Intensywna, by tętno wynosiło ok. 
14Q-150/mln. Przed rozpoczęciem ćwiczeń 
fizycznych porady lekarskiej wymagają ludzie, 
u którydl stwierdza się następujące schorze
nia: 

- nadciśnienie, 
- choroby serca, 
- astma I przewlekłe choroby oskrzeli, 
- choroby stawów. 

Ze względu na wałory zdrowotne, natu
ralność i prostotę ruchu oraz mot.liwość sto
sowania w kat.dych warunkach podstawową 
formą ćwiczeń powinien być bieg. Do bar
dzo wartościowych z punktu widzenia pro
flłaktykl chorób układu krąt.enla zaliczyć na
let.y ponadto: marsze, jazdę na rowerze, pły
wania I grę w tenisa. 
Najwat.niejsze zasady treningu profilaktycz
nego: 

1) trening co najmnIej 3 razy w tygodniu, 
2) w okresie przejściowym (jesień, zima) 

bIegaj dlut.sze odcinki I wolniejszym tem
pem, 

3) pierwsze 5-6 treningów biegaj lekkim 
truchtem przeplatanym Intensywnym mar
szem, 

4) bIegaj łub maszeruj z przerwami nie więk
szymi n1t. 2-3 dni, 

5) lepiej ćwicz wołnlej, ale dlużej, 
6) bIegaj I maszeruj w terenie zr6t.nicowa

nym, unikaj dróg bitych, 
1) treningI biegowe 1 marszowe poprzedzaj 

ogólną gimnastyką, 
8) nie szartuj - zakres intensywności ćwi

czeń zwiększaj stopniOWO, 
9) trening odbywaj nie wcze$nlej olt. 2 go

dzlny po posiłku, 
10) zadl0waJ wytrWałość, nie oczekuj narydl

m1astowej poprawy kondycjI. 

Racjonalne żywienie 
Zaobserwowane korelacje pomiędzy spo

sobem odżywIania się mieszkańców krajów 
uprzemysłowionych a sposobem, w jaki oni 
:tyją i umierają, poddaję w wątplJwo§ć walo
ry zdrowotne . obfltego wiktu". 

Spośród cech charakterystycznych dla 
obfitej diety najbardziej podejrzaną wlasno
ścIą wydaje się być jej wysoka zawartoŚć tłu
szczów, a szczególnie tłuszczów zwierzęcych. 

W Polsce wciąż panują złe nawykl je
dzeniowe. Ze względu na strefę klimatycz
ną, w której t.yjemy nie powinniśmy rezy
gnować z mięsa. Problem jednak w tym, że 
w ogromnej większości jemy je w złej posta
ci. U nas dominuje wieprzowina, boczek, tłusta 
kielbasa. A dla porównania: w 100 g wie
przowiny zawarte są 53 g tluszczu, w tej sa
mej ilości cielęciny 2,5 g, a w piersiach indy
ka ok. 2 g lluszczu. Wysokie spożycie tłu
szczów nasyconydl, pochodz.1cych głównie 
z produklów zwierlęcych przyczynia się do 
przy pleszonego rozwoju chorób erca i na
czyń, a takt.e nieklórydl typów rJka (nowo
lWory jelit, gruczołu piersiowego) .. 

Zalecenia Polskiego Instytutu Zywnoścl 
I Żywienia mówią o jedzeniu mięsa najwyt.ej 
4 razy w tygodniu, w miarę możliwości mniej 
tłustego .białego". Z tego 1-2 dni nalet.y prze
znaczyć na mięso z ryb. UdZiał produktów 
w którydl zawarty jest błonnik jest n iezada
wa lająca. Wysokie spot.ycle pokarmów w sta
nie nadmiernie oczyszczonym (bIała mąka, 
cukier rafinowany) może się przyczynić do 
powstania uchyłkowatoścl jelit i Innych sta
nów chorobowych przewodu pokarmowe
go. Wysokokałoryczne pożywienie w połą
czeniu z sIedzącym trybem t.ycia prowadzi 
do otyłości, co z kolei sprzyja rozwojowi 
cukrzycy, nadciśnieniu I chorób naczyń wień
cowych. 

Generalnie wszyscy w Polsce powinni
śmy je$ć więcej t.ywności mało przetworzo
nej tzn. mąki razowej, kasz, fasoli, a takt.e 
owoców I warzyw. Starajmy się jednak naj
mniej smażyć, bo w trakcie obróbki termicz
nej tłuszczów powstają nie tylko związki szko
dliwe dla naszych naczyń ale I rakotwórcze. 

Poprawa zdrowia naszego społeczeństwa 
jest potrzebą dlwill. Należy zastosować się 
do następującydl zaleceń żywieniowych, 
których uzyskanie pozwoli osiągnąć ryzyko 
rozwoju chorób cywIlizacyjnych. 

r znacznie zredukować spot.ycie tłuszczów 
zwierzęcych I drobiarskich na korzyść tłu
szczów nienasyconych (roślinnych), 

2' znaczn1e zwiększyć konsumpcj\! nleoczy
sczonych produktów zbot.owych oraz suro
wych owoców I warzyw, 

3' zredukować w sposób drastyczny spo
t.ycie soli I cukrów. 

Zmiany takle nie przychodzą łatwo. Dla 
wielu oznaczać mogą przełamanie nawyków 
całego :tycia i wyzbycie się głęboko zako
rzenionych wyobrat.eń o tym, jakiego rodza
ju potrawy są zdrowe I smaczne. Jednak wia
domoŚĆ tego, że większość chorób ma zwIą
zek etiologiczny z nieprawidlowym żywie
niem powinna każdego skłonIć do zmiany 
złych nawyków żywieolowych. 

Wedlug raportu WHO (~wlatowej Orga
nizacji Zdrowia) za choroby przewlekłe zwią
zane z nieprawidłowym żywieniem uznano: 

l Choroby układu krąt.enla (dloroba wień
cowa, nadciśnienie tętnicze) 
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n. Nowotwory. 
111. Otyłość. 
IV. Cukrzycę. 
V. Choroby j li ta grubego (zaparcia, uchył-

ki). 
VI. Kamica t.ó1c1owa. 
VII. Próchnica zębów. 
VIII. Osteoporozę. 
IX. Al koholowe uszkodzenie wątroby 

mózgu. 

10 Zasad Racjonalnego Odlywianja s i 

I) Umiarkowanie w jedzeniu. Nie ma pro
duktu spożywczego, który zawierałby 
wszystkie niezbędne składniki pokarmo
we w wy tarczających ilościach, dlatego 
jest bardzo ważne, aby codziennie spo
żywać produkty z rót.nydl grup: zbożo
we, mleczne, wysokobialkowe, warzywa 
i owoce. 

2) Utrzymanie należytej masy cia la 
- chronić przed chorobami przemia

ny materil 
3) Ciemne pieczywo 
- bogatsze w błonnik, witaminy ł składni

ki mineralne niż biale. Codzienne spo
żywanie razowego pieczywa reguluje pra
cę przewodu pokarmowego, zapobiega 
zaparciom I ułatwia utrzymanie nalet.y
tej masy cia ła. 

4) Mleko - jest najwat.nlej zym tr6dlem 
wapnia w diecie. Wystarczającą Uość wap
nia zapewniają 2 dut.e szklanki chudego 
mleka dziennie. Zaleca się spot.ywanie 
mleka d1Udego, ponieważ tłuszcz młcezn}" 
I d10lesterol, który znajduje się równict. 
w t.óhych se~ch sprzyja rozwojowi nliaż
dżycy tętn1c. Wte sery zawierają ponadto 
duto soli. 

5) Ryby I chudy drób - zdrowszym tr6dlcm 
bia łka niż inne mięso. 

6) Dut.e iloścI owoców I warzyw - zapew
niaJą organizmowi wystarcz:tjące 1I00c! wit 
C I neta karotenu (są przidwutlenlacz
mI) oraz składników mineralnych .l błon
nika. 

1) Ograniczenie spot.ycla tłuszczów Z'wie
rzęcych i produktów bogatochołestero
lowych jest nieodzownym warunkiem 
profilaktyki zawału serca. TIuszcze zwie
rlące nie tylko podnoszą pozIom chole
sterolu we krwi, ałe także zwiększają krze
pliwo§ć krwi, prze co częściej prowadz.l 
do zakrzepów I zatorÓw naczyniowych 
łącznie z udarami mózgowymI. 

8) Unikanie cukru I slodyczy - duoni przed 
próchnicą i ułatwia utrzymanie na leżnej 
masy clala. 

9) OgranIczenie spot.ycia soli - zmniejSza 
zagrot.en.le nadcIśnieolom tętniczym. 

10) Dła organizmu korzy tne jest odżywia
nie regularne, czyli jadanie posllków o 
tych samych porach. 
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Przedsl,blorstwo Gospodarki 
Mlelskiei sp. z o. o. w Polkowicach 
ogłasza przetarg ograaiczoay lał 

Wykonanie wodociągu w ulicy Ko
minka (W - 4) w Polkowicach, z rur 
PE f 22S mm, metodą zgrzewaną, dłu
go~ci 384 m. 

Warunkiem udzialu w postępowaniu o za
mówienie publiczne jest wniesienie wadium 
w wysoko~d 4000 zJ, które nałeży wpJadć 
w kasie PGM Polkowice. 

Formularz zawierający specyfikację istotnych 
warunków zamówienia można odebrać oso
b~de w Zakładzie Przygotowania I Prowa
dzenia Inwestycji I Remontów przy PGM Po
lkowlce tel. 45-20-01 wew. 48. Cena formu
larza 1 zJ. 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nale
ży zJożyć w Sekretariacie PGM ul. Dąbrow
skiego 2 do dnia 9.06.1995 r. do godz. 1500

• 

Koperta winna być oznaczona: • Wodociąg 
w ulicy Kominka". 

Pracownikami upowa:tnionymi do kontak
tów z oferentami są: Eugenia Kruk lub Bo
leslaw Koszewar, w godz. 7""-1500

• 

Otwarcie ofert nastąpi w Przedsiębiorstwie 
Gospodarki Miejskiej fOk. nr 9 w dniu 
12.06.1995 r. o godz. 9 . 

Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Mieiskiei sp. z o. o. w Polkowicach 
ogłasza przetarg ograniczony aa: 

Remont jezdni i budowa zatok parkIn
gowych przy ul. Kr6tklej w Polkowicach. 

Formularz zawierający specyfikację istotnych 
warunków zamówienia można odebrać oso
b~cie w Zakładzie Przygotowania I Prowa
dzenia Inwestycji i Remonlów przy PGM Po
lkowice tel. 45-20-01 wew. 48. Cena for
mularza 1 zł. 
Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nale
ży złożyć w Sekretariacie PGM uj. Dąbrow
skiego 2 do dnia 14.06.1995 r. do godz. 1500

• 

Koperta winna być oznaczona: .Remont je
zdni- uj. Krótka". 
Pracownikami upowa:tnion)'mi do kontak
tów z oferentami są: Eugenia Kruk lub B0-
lesław Koszewar, w godz. 7"" - 1500

• 

Otwarcie ofert nastąpi w Przedsiębior twie 
GOSpodarki Miejskiej pok. nr 9 w dniu 
16.06.1995 r. o godz.1OOO

• 

Przedsl,biorstwo Gospodarki 
Mieisklei sp. z o. o. w Polkowicach 
ogłasza przetarg ograniczony la: 

Wykonanle wodociągu w ulicy Młyńsklej 
w polkowicach, z rur PE f 22S mm, me
todą zgrzewaną, długości 160 m. 

Warunkiem udzlalu w postępowaruu o za
mówienie publiczne jest wniesienie wadiwn 
w wysoko~cI 4000 zJ, które należy wpladć 
w kasie PGM Polkowice. 

FormuJarz zawierający specyfikację istotnych 
warunków zamówienia można odebrać oso
b~cie w Zakładzie Przygotowania i Prowa
dzenia inwestycJI I Remontów przy PGM Po
lkowlce tel. 45-20-01 wew. 48. Cena for
mularza 1 zl. 

Zamkniętą kopertę zawierającą oli rtę nale
ży zJożyć w Sekretariacie PGM ul. Dąbrow
skiego 2 do dnia 9.06.1995 r. do godz. 1500

• 

Koperta winna być oznaczona: • Wooociąg 
w uJicy Młyńskiej". 

Pracownikami upoważnionymi do kontak
tów z oferentami są: Eugenia Kruk łub B0-
lesław Koszewar, w godz. 700 

- 1500
• 

Otwarcie ofert nastąpi w Przedsi~biorstwle 
Gospodarki MIejskiej &;>ok. nr 9 w dniu 
12.06.1995 r. o godz. 9 . 

Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Mieiskiei sp. z o. o. w Polko wicach 
ogłasza przetarg ograniczony aa: 

Wykonanie parkingu przy ul. Głogow
skl(.; - Wołodyjowsklego w Połkowicach. 

Formularz zawierający specyfikację istotnych 
warunków zamówienia można odebrać oso
b~de w Zakladzje Przygotowania i Prowa
dzenia inwestycji I Remontów przy PGM Po
lkowice tel. 45-20-01 wew. 48. Cena for
mularza 1 zł. 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nale
ży zJożyć w Sekretariacie PGM uj. Dąbrow
skiego 2 do dnia 14.06.1995 r. do godz. 1500

• 

Przedsi,bior,stwo Gospodarki 
Mleisklei sp. z o. o. w Polkowicach 
ogłasza przetarg ograalezoay aal 

Wykonanie wodociągu w ulicy Młyń
skiej w Polkowicach, z rur PE f 22S 
rum i f 315 mm, metodą zgrzewaną, 
długości 602 m. 

Warunkiem udziału w postępowaniu o za
mówienie publiczne Jest wniesienie wadium 
w wysoko~ci 4000 zJ, które należy wpłacić 
w kasie PGM PoJkowice. 

Formularz zawierający specyfikację istotnych 
warunków zamówienia można od brać oso
biście w Zakładzie Przygotowania I Prowa
dzenia Inwestycji i Remontów przy PGM Po
lkowlce tel. 45-20-01 wew. 48. Cena for
muJarza 1 zJ . 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nale
ży złożyć w Sekretariacie PGM ul. Dąbrow-
kiego 2 do dnia 9.06.1995 r. do godz. 1500

• 

Koperta winna być oznaczona: • Wodociąg 
w ulicy Mlyńskiej". 

Pracownikami upoważnionymi do kontak
tów z oferentami są: Eugenia Kruk lub Bo
leslaw Koszewar, w godz. 71XJ 

- 1500
• 

Otwarcie ofert nastąpl w Przedsiębiorstwie 
Gospodarki Miejskiej 20k. nr 9 w dniu 
12.06.1995 r. o godz. 9 . 

Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Miejskiei sp. z o. o. w Polkowieach 
ogłasza przetarg ograalczoay aal 

Wykonanie ogrodzenia i kwater grrebaJ
nych na Cmentarzu Komunalnym w 
Polkowicach. 

Formularz zawierający pecyflkację istotnych 
warunków zamówienia można odebrać oso
b~c1e w Zakladzie Przygotowania i Prowa
dz.enia Inwestycji i Remontów przy PGM Po
lkowice tel. 45-20-01 wew. 48. Cena for
muJarza 1 zł . 

Zamkniętą kopertę zawierającą ofertę nale
ży zJożyć w Sekretariacie PGM uj. Dąbrow-
kiego 2 do dnia 19.06.1995 r. do godz. 1500

• 

Koperta winna być oznaczona: .parking ul. Kopert.'1 winna być oznaczona: .Cmentarz 
Głogowska - Wołodyjowskiego". Komunalny _ Polkowice". 
Pracownikami upowa:tnionymi do kontak
tów z oferentami są: Eugenia Kruk łub Bo
łesław Koszewar, w godz. 7"" - 1500

• 

Otwarcie ofert nastąpi w Przedsiębiorstwie 
Gospodarki Miejskiej pok. nr 9 w dniu 
16.06.1995 r. o godz. 1000

• 

Pracownikami upowa:tnionymi do komak
tów z oferenl3Jni są: Eugenia Kruk łub B0-
lesław Koszewar, w godz. 7"" - 1500

• 

Olwarde ofert nastąpi w Przedsiębiorstwie 
Gospodarki Miejskiej pok. nr 9 w dniu 
20.06.1995 r. o godz. 1000

• 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Miejskiej 
sp. z 0.0. w Polkowicach 

Zarząd Gminy Polkowice ogłasza przetarg nieograniczony na 
remont wyposaienie Szkoły Podstawowej w Jędrzychowle: 

ogłasza przetarg ograniczony na wykonanie ekspertyZy 
stanu technicznego wew. instalacji gazowej na zasobach. 

Zakres opracowania: 
- sprawdzenie szczelnoki i ocena stanu technicznego in talacjl 

gazowej oraz urządzeń odbioru w mieszkaniach (677 mieszkań)i 
- sprawdzenie szczelnoki i ocena stanu technicznego instalacji 

w piwnicach I plonach instalacyjnych. 
Oferta powinna zawierać: 

- stosowne dokumenty ~wtadczące o kwalifikacjach 
I uprawnieniach do wykonywania prac j.w.j 

- oferowaną kwotę ryczaJtową za wykonywanie uslugij 
- termin reałizacji. 

Koperty zawierające ofertę należy oznaczyć napisem GAZ i składać 
w Sekretariacie do dnia 31.05.1995 r. do godziny 8.00. 
Otwarcie kopert i wybór wykonawcy nastąpi 31.05.1995 r. o godzinie 
9.00 w siedzibie PGM, pok. 9. 
Bliższych informacji udziela p. Miroslaw Blażej w ki, pok. 7, tel. 
45-20-01 wew. 37 łub 27. 
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1. Termin realizacji zamówienia: 
- rozpoczęcie: lipiec 1995 r. 
- zakończenie: 21 sierpień 1995 r. 

2. Warunkiem przystąpienia do przetargu jeSt uiszczenie wadium 
w wysoko~: 7.000,00 zJ (siedem tysięcy zł) w terminie do 
21.06.95 r. na konto Urzędu Gminy Polkowice w Banku Sp6l
dzielczym nr 939209-198-324-{)2. 

3. Specyfikację istotnych warunków zamówienia ~raz szczegół~ 
wy zakres zamówienia można uzyskać bezpłatnie w Dziale FI
nansów I Umów Urzędu Gminy Polkowice, Rynek 18, p .205 w 
godz. od 900 do 1500

, tel. (076) 47-41-94, fax (076) 45-13-64. 
4. Oferty przyjmowane będą w terminie do 21.06.95 r. do godz. 

1500 w kancelarii Urzędu Gminy Polkowice, Rynek l. 
5. Otwarde ofert nastąpi w siedzibie Urzędu Gminy Połkowice, 

Rynek l, sala konferencyjna (11 piętro) w dniu 22.06.1995 r. o 
godz. 900 

.. 

6. W przetargu mogą wziąć udzial oferenci uprawnieni do wystę
powania w obrocie prawnym, posiadający niezbędną wiedzę I 
do wladcZenie, potencjał ekonomiczny i techniczny, a także 
pracowników zdolnych do wykonania zamówienia. 



~MdA ~,(bwłctA ________________________________ _ 

25 lal temu "'aUollka prezydetlla Ke'lIIedy'ego, Jacquelll/e, zaprosiła na terel/ sum jego raI/cha grupę dzieci upolwdzo
nycb umysłowo, dla których zorgmltzowała różnego typu gry t zabawy rucbowe. Zaobsen"owallo wówczas, że Icb uczesll/I
kOI,. sprawta to z nie tylko ogromllą radol~ aW t podwyższa Icb sJ1rawl/ol~flzyczllą t umysłową. Tellfakl sprawll, że oprt'Co
wano program olimpiad specjalllycb dostosowallY do lIJożllwolci Jlsychoftzyczllycb osób ttJJolwdzollycb umysłowo. Po kilku 
Ialacb doskOluue,lta programu w 1968 roku w Cblcago otlbyła się jJlerwsza OUmptl,dtl Specjtlllltl. Specyfika jej polega tUl tym, 
że Jlludy Jej uczeswtk, bez względu na wiek, pw~ I uzyskally wyl/lk Jest zwycięzcą, gdyż pokOI/al WłaSłlą cborobę I słabol~. 

INTEGRACYJNE SPOTKANIE v 
Od kilku lat, z różnym zresztą skulklem, 

czynione są w Polkowicach próby zintegro
wania osób niepeInosprawnych ze zdrową 
częScią społeczeństwa. Początkowo niclmiało 
odnajdywano miejsca, gdzie ukrywano ludzi 
.nienadającyeh" się do tycia w normalnym 
społeczeństwie. Kolejnym krokiem była po
moc dla nich, jakiej udzielały różne Instytu
cje, organizacje. jak I pojedyncze osoby. Była 
to pomoc zarówno finansowa, jak i rzeczo
wa. Z upływem czasu obydwie strony do
szły do wniosku, że nałeży upoSledzonym I 
niepełnosprawnym umożliwić korzystanie z 
różnych form żyda dostępnych ludziom zdro
wym. 

Pierwszą taką próbą był ubiegłoroczny 
festyn sportowo-rekreacyjny dła dzieci, w 
którym uczestniczyły także dzied ze "Szkoły 
Żyda" w Radomiłowie. PótnJej przyszła ko
lej na Ich pierwsze sportowe zmagania w bi~ 
gach przełajowych. Przez ten cały czas lu
dzie spoleczn1e działający, na czele z Andrze
jem Kułczyckim, nie ustawali w próbach zin
tegrowania dziedęcego środowiska. Między 
Innymi w tym celu powołali do życia Klub 
Sportowy Młodzieży NlepeJnosprawnej przy 
OSrodku Szkołno-Wychowawczym w Rado
miłowie. l właSnie klub ten byl głównym orga
nizatorem Dolnooląsklch Spotkań Pływackich 
Dzied I Młodzieży, jakle odbyły się 20 maja 
na krytej pływalni polkowlckiej .tróJkl". Ho
norowy patronat nad Imprezą objął sam bur
mistrz Polkowlc Emilian Stańczyszyn. 

Zmagania niepelnosprawnych sportow
ców obserwowali: prezes Polskiego Stowa
rzyszenia Sportowego .Olimplady Specjałne 
- Polska" Piotr Grzelak, wizytator Kuratorium 
OSwiaty w legnicy jadwiga Ury oraz wice
burmistrza Połkowle Mariusz Gnych. Głów
ni bohaterowie, czyli uczestnicy Spotkań re
prezentowali .Szkoły Żyda" z Bukówny, ja
wora, Złotoryi, Głogowa, Radornilowa oraz 
placówki z województwa wałbrzyskiego. W 
sumie ponad 50 zawodników w różnych ka
tegoriach wiekowych wzięło udzial w kilku 
konkurencjach pływackich. Wszyscy uczest
nicy otrzymali bardzo cenne nagrody rzeczowe 
ufundowane przez liczne grono sponsorów. 

NIemałą atrakcją dla zawodników były 
pokazy różnych stylów pływackich I ratow
nictwa wodnego w wykonaniu członków 

Przed festiwalem 
- Naszym celem jest stworzenie atmosf~ 
ry Jednoki. przeiycia duchowego. Nie 
chodz.l tylko o to, by wpicw~ 1. •. odj~ 
chał - powiedział ks. Marian Kopko organl
zator II Festiwalu Piosenki Religijnej w Po
Ikowlcach. 

W tym roku festiwal trwać będzie dwa 
dni - tzn. 3-4 czerwca /sobota I niedziela/. 
CzękI konkursowe odbywać się będą w Auli 
Forum w Zespole Szkół. 

sekcji tri:u.hlonowej MKS .Orzeł" w Polkowi
cach I Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
Ratunkowego w Legnicy. Zakończenie impre
zy, jakle mialo miejsce na terenach rekrea
cyjnych polkowickiego OSiR-u 
uSwietnlły występy dziecięcego teatrzyku 
.Wesoła Gromadka" I zespołu tanecznego 
~.KIeks" z DK Impresja, zespołu ze "Szkoły 
Zyda" z Radomiłowa, zespołu tańca disco 
"New Face" z miejscowego Zespołu Szkół 
oraz orkiestry górniczej ZG "Polkowice". 

Atmosfera I wzorowa organizacja tej Im
prezy pozwalają przypuszczać, że jej uczest
nicy po raz kolejny czuli się w polkowIckim 
Scodowisku dobrze I bezpiecznie. Niewątpliwie 
jest to zaslugą organlzaLOrów I współorgani
zatorów, do których należą: 

• Legnickie Wodne Ochotnicze Pogotowie 
Ratunkowe 

• Wojewódzkie Zrzeszenie Sportowców 
"Start" w Legnicy 

• nauczyciele i uczniowie Zespołu Szkół 
w Polkowicach 

Ubiegłoroczna, udana impreza potwier
dzila potrzebę organizowania przeglądów tego 
rodzaju. Wspaniała atmosfera, ogólne rozSpie
wanie, ożywienie I powiew radoSd jakle stały 
się udziałem wszyslklch są najlepszym Swia
dectwem tego przedsięwzięcia .• Okazuje się, 
- stwierdził ks. M. Kopko - że ludzie chcą 
Splewać i trzeba stworzyć im odpowiednie 
warunki". 

W tym roku do Połkowle przyjedzie po
nad 30 grup; ogółem na scenie Auli wystąpi 
602 uczestników m. In. z Piły, Wrocławia, 
Złotoryi, Wałbrzycha, jełeniej Góry. Polko
wice reprezentować będą "Dzieci Maryi" i 
"Źródło' z Par. MBKP oraz grupa z Par. Sw. 
Michała Archanioła. Wykonawcy wystąpią w 
trzech kategOriach: schole dziedęce, schole 
m1odzieżowe I zespoły wokalno-Instrumen
talne. 

Uroczystego otwarda festiwalu dokona
Ją w sobotę, 3 czerwca, dziekan dekanalu 
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• Dom Kultury "Tmpresja· 
• Stowarzyszenie Na Rzecz Rozwoju Mia

sta I Gminy Polkowice 

Nagrody dla uczestników .Spotkań" ufunc.lo
wali: 

• Zarząd Zakładowy Związku Zawodowe
go Pracowników Przemysłu Miedziowe
go ZG "Połkowlce· 

• Urząd Miasta I Gminy Polkowice 
• Zakład Produkcyjno - Handlowy Koko

towskl - Swierzowska 
• Za rząd Wojewódzki Towarzystwa tło 

Walki z Kalectwem 
• Zakład Produkcji Spotywczej "RAG" w 

Polkowicach 
• Andrzej Dybkowski 

Specjalne podZiękowanie za nieodphH
ne udostępnienie krytej pływalni organiza
torzy sklaclają dyrektorowi SP-3 Włodzimie
rzowi Libcrsklemu. 

Andncj u.'Ch 

ks. pralat Ludwik Koomidek oraz burmistrz 
Miasta i Gminy Polkowice Emilian Stańczy
szyn. Przesłuchania rozpoczną się o godz. ] 2. 
30 I potrwają do ok. 18. 30. W pierwszym 
dniu wystąpią sdlole m1odzleżowe I zespo
ły. Wieczorem, o godz. 20. 00 w koodełe Sw. 
Barbary w Rynku, ks. jaroslaw Swlęcicki po
prowadzi modlitewne spotkanie Odnowy w 
Duchu SWlętym. 

W niedZielę 4 czerwca, o godz. 13. 30 
dyr. ZSz mgr Włodzimierz Olszewski I ks. 
Marian Kopko otworzą II część fe uwalu, w 
klórej wystąpią schołe dziedęce. przesłuchania 
potrwają do godz. 18. 00. Podczas konkursu 
każda grupa przedstawi 3 utwory, w tym je
den o tematyce maryjnej. Około godz. 18. 
00 przewidziane jest ogloszenie wyników, a 
następnie spotkanie z ks. biskupem dr Stefa
nem Regmuntem. Zakończenie fesllwalu pla
nowane jest na godz. 20. 00. 



;:=======================::;-__ ----;::;;~~;:;_;:__;;:;:;;;; 1l/199S OGŁOSZENIA DROBNE 
- nauka-

Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 
w Polkowicach 

• Naukę gry na fortepianie najnowszą 
metodą nauczania "Suzuki Piano Scho-. 
ol" prowadzi Janina Biegańska w leąnlc
kim Ognisku MuZ)'czn~,( Pl. Kościerny 
2. Poll<owice, tel. 45-18-y.4, ul. Skalników 6 (w~jścl~ od ulicy Oclosow~j) 

- sprzedaż-

informuje, że od 29 maja do 30 czerwca 1995 r. wypożyczalnia 
i czytelnia dla dorosłych będzie nieczynna z powodu kontroli 

księgozbioru. 

• Sprzedam działkę budowlaną 1000 
m kw. (uzbrojoną) w Krzycku Wielkim 15 
km od Leszna. Do jeziora 1 km, do losu 
0,5 km. Zabudowa wolnostojqca, cena 
do uzgodnienia. Kontakt: tel. 20-26-11 
po 900z. 18.00 Jacek Bortel, 64-100 
Leszno. Od 29 maja do 30 czerwca 1995 r. Dział muzyczny czynny: 

poniedZiałek> 
wtorek 11:00-15:00 
czwartek 
piątek 

• Sprzedam kiosk przenośny. Wiado
moŚĆ: polkowice Dolne 63, ter. 47-20-30. 

- usługl-
• Czyszczenie dyv.:anów wykładzin i 

tap.icerki, Je~ Zimakiewicz, 59-320 
Polkowice, ul. Skalników 79/5, tel. 45-
07-52. 

Konty/luujemy dnlk składającego się z dziewięciu odcinków cyklu 

poświęconego problemom osób uzależlIiol1ych od alkoholu f ich ro

dzin. Publikacjęflnallsuje ~Vydzial Zdrowia i Opieki ;polecz/lej Urzę

du Gminy Po/kowice. 

Jeśli On pije 
-psycholog radzi 

4. Nie pozwól, aby główny problem Twego męża 
stał się Twoim głównym problemem - szukaj 
pomocy. 

Zwykle tak jest, że alkoholizm staje się najpierw głównym pro
blemem alkoholika - (jeden z moich pacjentów mówił: ,Wiem, że 
jak mi nie wyjdzie z leczeniem, to nic mi w tyciu już nie wyjdzie.") 
- a potem głównym problemem rodziny. Pamiętam jak kiedyś to
warzyszyłem alkohołikowi na nlespodziewanej przepustce. Kiedy 
nagle jego żona zobaczyla go wchodzącego do domu - zbladla i 
zaczęła się trząść. Niespodziewane przyjścia do domu lub sp6tnie
nia przez wiele lat znaczyły tylko jedno - wróci pijany. lnna żona 
pokazała mi w kalendarzu (mąż byl trze iwy już dobrze ponad pięć 
lat) pierwszą spokojną noc, kiedy on nie wrócil (często jeździł w 
dele~cje) - po pięciu latadl trzeźwo ci. 

Zycie wypełnia obawa o kolejne zapicie. nawet kiedy jest trze
iwy - nie może się z tego cieszyć, ponieważ w miarę trzeiwości 
narasta niepokój o kolejną .wpadkę". 

Ale to mąż jest dlory - nie podporządkuj swego tycia jego 
chorobie. Nie rozmawiaj bez przerwy o tym, nle zajmuj się tym. 

ie rezygnuj z życia towarzyskiego, ani swoich zainteresowań. Często 
tak jest, że żona i dzieci wstydzą się picia męża i oica. Wstydzą się 
o tym mówić.Ta ukrywana .tajemnica", o której i tak wie cale oto
czenie , zamyka calą rodzinę w więzieniu uzależnienia . 

Zró ' sobie listę rzeczy, z których zrezygnowałaś ze względu 
na pic:! męża. Spróbuj zacząć wracać przynajmniej do jednej lub 
dwu _leczy z tej listy, które są dla Ciebie ważne. 

Szukaj pomocy - najlepiej w grupach Al-Anon zrzeszających 
partnerow alkoholików. Możesz także szukać pomocy prawnej w 
~pecjalnych Komisjach przy Urzędach Miast i Gmin. Weź udział w 
Jakiejś zorganizowanej formie terapU dla żon alkoholików - poma
gającej rozwijać zdolniści do radzenia sobie. 

Pamiętam, jak w trakcie takiego trzydniowego spotkania dla 
Żon , jeden z alkoholików przyjechał pijany na te zajęcia. Był lO 
wyra:lny sygnał dla żony - • Widzisz, musisz wracać i pilnować 
mn1e". Posłuchała nasze) rady i zostala, choć bardzo się bala, że 
wyniesie wszystko z mieszkania. Potem poradziJ~my jej, żeby przy 
p'ierwszej okazji wyjechała na kilka dni do rodziców, gdzie nie 
była od dawna - bo pilnowała swojego alkoholika. Wyjechała - I 
on się napiJ. Ale kiedy zrobiła to konsekwentnie po raz trzeci - on 
pierwszy raz zgłosił się na leczenie. Potem obchodzili już kolejne 
rOCZnice jego trzeźwości. Kiedy ich ostatni raz widzialem, to bylo 
tych lat już chyba dziewięć .. 

JEST PRACA 
Wszy lkim poszukującym pracy 
polkowicki Urząd Pracy oferuje 
zatrudnienie na wymienionych 
poniżej stanow iskach pracy: 

- robotnik budowlany 
- górnik opera lor - uprawnie-

nia górnicze i LK-l , LK-2 
- sprzedawca 
- bbd1arz - dekarz 
- spccj:llista ds. handlu - ""(y-

ksZlalcenie wyższe, kierunek: 
marketing 

- specjalista ds. produkcji -
wykształcenie wyższe, spe
cjalnoŚĆ: dziewiarslwo, 
wlókiennictwo (ewentualnie 
\",yksztalcenle średnie, ze 
staźem na SIanowisku kie
rowniczym lub równorzęd
nym) 

- specjalista ds. markelingu 
- księgowa - pracownik księ-

gowości 
- operator koparko-ladowarki 

.Oslrówek" 

- inżynier elektryk na stano
wisko specjalista ds. ledl
nicznych 

- elektryk ze znajol1lOŚCi<j na-
prawy telefonów 

- murarz 
- majster budowlany 
- kierownik budowlany 
- kierownik sklepu 
- kierownik warsztatów pro-

dukcji instalacji wentylacyj
nydl 

- informatyk 
- projektant 
- anałityk 
- programista 
- strażak kierowca z prawem 

jazdy kat ,C 
- inżynier budowlany ze zna

Jomością ko ztorysowanla 
Instalacji sanitarnych 

- spawacz gazowo-elektrycz
ny 

- spawacz w osłonle co, 

,-------------------
KUPON OGŁOSZENIOWY 

Jeżeli chcesz zamieścić swoje ogłoszenie na lamadl Gazety 
Polkowickiej w rubryce .Ogłoszenia drobne", wypelnij czytelnle 
dużymi literami ten h-upon i prześlij bądź do tarcz osobMcie na 
adres redakcji: Gazety Polkowicka, ul. Górna 3/3, 59-320 Polko
wice. Ogłoszenie jcst bezpłatne. 

y L ________________ ~-
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26 maja 1995 _ piątek godz. 10

00 
- 23

00 

AMFITEATR MIEJSKI godz. 13
00 

- czynna KAWIARENKA POD PARASOLEM obok Klubu 
Muzycznego 

- ,Górnik' Polkowice - .Chrobry' Głogów Qun. młodsi) -
Agala MIYnarska - konferansjerka bloku Imprez 
godz. 1600 - prezentacja dziecięcych zespołów artystycznych 

- zespół tańca disco-rap .NEW GIRLS' (OK .Impresja') 
- parodie taneczne (Szkoła Podstawowa nr 3) 
- teatrzyk .WESOŁA GROMADKA' - (OK .Impresja") 
- dzladęcy zespół tańca towarzyskiego (OK .Impresja') 
- zespół taneczno-wokalny (Szkoła Podstawowa nr 1) 

godz. 1]00 - .Nieszczęścia chodzą paramf - kabaretowa Impreza 

godl. 18oo 
godz. 1900 
godz. 2000 

00 
godz. 14 

godz. 1500 

godz. 1500 

godz. 1600 

godz. 1600 

muzyczna dla dzieci w wykonaniu aktorów wrocławskich 
- .Magie show' - p~ram Iluzjonistyczny (Wrocław) 
- koncert zespołu ;.tUKI ' z Poznania 
- koncert zespolów muzyk! folkoweJ: 
- ,CHUDOBA' - folklor slowiański 
- ,SULIKO' - folklor gruziński 
- ,SIERRA MANTA' - muzyka andyjska 
- ,CARRANTOUHILL' - muzyka celtycka 

Imprezy towarzyszące 
- akrobacje samolotowe, skoki spadochronowe w 

wykonaniu członków Aeroklubu Zagłębia Miedziowego 
w Lubinie 

- .Dzleń Matki' - konkurs na najładniejszą laurkę -
Miejska Biblioteka Publiczna, filia nr 3 

- zajęcia sekcp plastycznej - Gminny Ośrodek Kultury w 
Sobioie 

- .Dzień Matki' - konkurs plastyczny, laurki i upominki -
Miejska Biblioteka Publiczna, filia nr 5 

- final konkursu wiedzy dla uczniów kI. V-VIII .Sławne .:. 
postad w nazwach ulic naszego miasta' - ~blllotel(;t:::::l 
Glówna - czytelnia .. 

godz. 1]00 - ogk>szenie wyników konkursu na wiersz .Polkowlce -
moje miasto' Biblioteka Główna - dzial muzyczny 

godz. 1000 - 1400 - kiermasz książki popularnonaukowej • 
godz. 1]00 - 2000 - plener plastyczny .Próba wyobraźni' dla ... 

dorosłych z całego województwa 
godz. 1000- 23 00 - czynna KAWIARENKA POD . 

Muzycznego 
godz. 1000 - 23 00 - wystawa malarstwa Franza 

Franka (Haldensleben -
Wspólczesnej 

godz. 1500 - 2300 - czynna GALERIO -
OK ,Impresja' 

KI NO 
godz. 1000 - KRÓL LEW - film ani 
godz. 12

00 
- KRÓL LEW - film 

godz. 1400 - KRÓL LEW - film 
godz. 2000 - MARATON 

- KRUK-

- ,TEATR NASZ' 

liobro Show' - Jacek Z1obro 
- Kabaret Autorów ELITA 

godz. 20
00 

- MARATON ROCKOWY 
- FUNNY HIPPOS 
- BIG CYC 
- GOLDEN LIFE 
- BIG DAY 
- CLOSTERKELLER 
- WILKI 

i 4,OOzl 
bil. 4,50 I 4,00 zl 
bil. 4,50 i 4,00 zł 

Imprezy towarzyszące 
godz. 10

00 
- 14

00 
- zawody lekkoatletyczne dla młodzieży - boisko ul. 11 

lutego 
godz. 10

00 
- 23 00 - wystawa malarstwa Franza Hellera i Eberhardtą 

Franka (Haldensleben - Niemcy) - Galeria Sztuki 
Współczesnej 

stadion przy ul. Kopalnianej 
godz. 15

00 
- 23

00 
- czynna GALERIO - KAWIARENKA _"1"\"1"\'" 

00 00 OK ,Impresja' 
godz. 11 00- 15 - ki ermasz książek 
godz. 15 - akrobacje AAtrlOlotnwA 

wykonaniu członków NJr.(lKlIJ[)U 

w Lubinie 
BALON-

godz. 15
00 

- 20
00 

- plener plastyczny .... rN'".,w'i:ii' 

godz. 10
00 

00 
godz. 12 
godz. 14 

00 

godz. 16
00 

godz. 18
00 

godz. 20
00 

30 
godz. 18 
godz. 19

00 

dorosłych z calego W.ói,awP;azM~} 

KI 

- KRÓL LEW - film ani~I,II~ bil. 4,50 I 4,00 zł 
- KRÓL LEW - film r bil. 4,50 14,00 zl 

= ~~~~ ~~~ = ~.:.:::!:::: : : :I: 1~I~t~: USA blo ::: ::~ : ::~ ~: 
. - ang.lUSAbl1. 4,50 I 4,00 zł 

bil. 4,50 l 4,00 zl 

- niedziela 
R MIEJSKI 

.DZIECI MARYI' z parafii p. w. Matki Bożej 
- piosenki religijne i świeckie 

Polkowickiego Towarzystwa Muzycznego 
Legnickiego Towarzystwa Muzycznego 

:""·'·: ''-'''''-'OUI Folklorystyczno-Etoograficzny SOBINIANIE 
REWIA CYRKOWA 

- antypody 
- ekwilibrystyka 
- akrobacje na linie 
- żonglerka 
- taniec z obręczaml 
- kobieta-guma 
- szalona klownada 
- DYSKOTEKA 
- koncert grupy MASTERS (disco--polo) 

Imprezy towarzyszące 
III BIEG O NAGRODĘ POLKOWIC 

start OK .Impresja' ul. kard. B. Kominka 
Start do Biegu Dziad - godz. 1000 

Start do Biegu Głównego - godz. 11 00 
Jłręc~nie nagród, pokaz sekcji aerobic I karate - godz. 1330 

godz. 9 - 14 - prezentacja samochodów firm VOLKSWAGEN I 

godz. 10
30 

- 14
00 

godz. 1000 
- 23 00 

TOYOTA z autoryzowanych stacji obslugi z Lubina
plac przed OK .Impresja' 

- występ Górniczej Orkiestry Dętej ZG ,Rudna' - plac 
przed OK ,Impresja' 

- czynna KAWIARENKA POD PARASOLEM obok Klubu 
Muzycznego 

godz. 10
00 

- 23 00 - wystawa malarstwa Franza Hellera i Eberhardta 
Franka (Haldensleben - Niemcy) - Galeria Sz10ki 
Współczesnej 

GALERIO - KAWIARENKA ,SARASWATI' w 

i 4,00 zl 
14,00 zł 
14,oozl 

4,50 I 4,00 zł 
bil. 4,50 I 4,00 zl 
bil. 4,50 I 4,00 zł 
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Polkowiczanie 
W Lubinie 

Przenikliwe zImno i deszcz towarzyszył 
uczestnikom finału Grand Prix Cuprum Ban
ku w duathlonle, jaki rozegrani 14 maja w 
Lubinie. Na starcie tej imprezy stanęli fina 11-
$cl wyłonieni 23 kwietnia w Głogowie. Koń
cowa klasyfikacja przedstawia się następują
co: 

Jeden l uczestników lubIńskiego duathlonu 

D7JCWCZęta Z klas 1-2 
1. Karolina Kldoń SP Sdnawa 
2. Iwona Kozina SP-l Polkowice 

CbJopcy z klas 1-2 
1. Paweł Czerniec SP Scinawa 
2. Patryk Iwanlak SP-l Polkowice 

CbJopcy z klas 3-4 
1. Mateusz Kończak SP-4 Polkowice 

CbJopcy z klas 6-5 
1. Łukasz Runewicz SP-! Polkowice 

Chłopcy z klas 7-8 
1. Krzysztof Po lIt SP Glogów 
3. Krzysztof Augustyniak SP-4 Polkowice 

Szczypiornistki bez sukcesu 
z udzialem piędu zespołów w Glogo

wie odbyl się turniej piłki ręcznej młodzlczek 
o puchar dyrektora tamtejszej Huty Miedzi. 
Tym razem gospodarze "nie grzesząc· uprzeJ
~clą zwyc ętyli zajmując dwa pierw ze 

. miejsca. Zwydę:tyly dziewczęta MKS Piasta 
przed zespolem tamtejszej SP-12. Piąte mieJ
SCe przypacUo młodym szczypiornistkom SSPR 
z Polkowic. 

Na lubińskim tartanie 
z udzlalem 130 zawodników reprezen

~jących PolkoWice, Lubin I Chocianów w 
Ublnie odbył się czwórbój lekkoatletyczny. 
~ polkowlcklch dziewczętach nie wiele bylo 
s rchać, natomiast spo~r6d chłopców najle
piej wypadli Waldemar Konieczny, I Domi
nik Pawlus, którzy zajęli odpowiednio trze
de i CZWarte miejsce. Szóstym był Jacek Ka
Sperskl - wszyscy z SP-4. 

Górnicze zmagania 
l maja na lubińskiej strzelnicy z udzia

lem repreZentacji zakładowych odbyły lę za-

wody strzeleckie o puchar dyrektora kopal
ni "Lubin" I przewodniczącego ZZPPM tej ko
palnI. Spo~r6d kilkudziesięciu dru:tyn naJle
pieJ wypadł zespół HM Głogów. Drugie miej
sce przypacUo gospodarzom, a trzeCie ZG "Rud
na". 

Fatalne warunki pogodowe 14 maja po
krzy:towała plany organizatorom I uczestni
kom kolejnych zawodów wędkarskich ko
palni "PolkowIce" . Spo~r6d 20 uczestników 
tylko Kazlrnierzowl PaSierbowi uda lo się ura
tować honor zakadowych splningowców. 

Mistrzowie 
królowei sportu 

w płękny sobotni (20 bm) poranek na 
boisku przy ulicy 11 Lutego stawiło się 64 
zawodniczek I zawodników reprezentujących 
wszystkie szkoły podstawowe. W tym dniu 
bowiem odbyły się l Mi trzostwa Miasta i 
Gminy Polkowlcc w lekkiej atlctyce. Orga
nizator MKS "Orzeł" (czytaj: Zbigniew PuchaI
ski) stanął na wysoko~1 zadania, dzięki cze
mu przcprowadzono wszystkie zaplanowa
ne konkurencji wyłaniając poszczególnych 
zwycięzców. I tak: 

Szl.afcta 4><100 m 
Dziewczęta Chłopcy 
1. SP-4 1. SP-3 
2. SP-3 (I zespól) 2. SP-4 
3. SP-3 (11 zespół) 3. SP-2 

Skok w dal 
1. Rafał Podstawka SP-3 
2. Tomasz Kasperski SP-4 
3. Dominik Pawluk SP-4 
1. Katarzyna Bryza SP-I 
2. Aleksandra Urban SP-3 
3. Katarzyna Paździor SP-4 

Pclutięcic kulą 
1. Anna WOjdechowska SP-4 
2. Iwona Jakubiszyn SP-4 
3. Monika PabUI SP-2 
1. Tomasz Kasperski SP-4 
2. Marek Czarny SP-4 
3. Sylwester Tokar ki SP-l 

600 mctrów 
1. Ewelina Ostrowska SpoI 
2. Urszula Uchruściak SP-4 
3. Karolina Roszak SP-3 

1000 metrów 
1. Lucjan Zdobylak SP:-1 
2. Marcin Trojanowski SP-3 
3. Daniel Malusik SP-3 

100 metrów 
1. Katarzyna Konewczyńska SP-3 
2. Katarzyna Songin SP-l 
3. Agnieszka Kubasik SP-4 
l. Rafal Podstawka SP-3 
2. Tomasz Kasperski SP-4 
3. Dawid Janicki SP-2 

Rzut oS7.c.repcm 
1.MaJgorzata Walasik SP-4 
2. Ewelina Pukalak SP-2 
3. Agnieszka Skórska SP-2 
l. Dominik Pawluk SP-4 
2. Tomasz Kasperski SP-4 
3. Marek Czarny SP-4 
Gratulujemy wszystkim uczestnikom, a szcze
gólnie pierwszym mistrzom polkowickieJ 
królowej sportu. Szkoda, że na starcie nie 
znaletli się przedstawiclełe szkół wiejskich. 

Pierwsze rakiety 
z udziałem 20 zawodników na kortach 

przy ul. 3 Maja odbyła się 20 maja pierwsza 
edycja tegorocznego turnieju o puchar PO-

IS 

KSiR-u. \X' grach singlowych najlepszym okazał 
się ArkadiUSz Korzeniowski .. 

2. AndrzcJ Kurs 
3. Edward ZoLkiewlcz 
4. Witold Biedrzyckl 

W grach deblowych miejsca zaj-:li: 
l. Biedr.!yckl - Kurs 
2. Konieczny - Dobrowolańskl 

3. Tomanik - L. BIedrzycki 
4. Gola - ŻoLkiewlcz 

Kolejną Imprezą będzie turniej satelitar
ny, który odbędzie się 27-28 bm. na kortach 
przy ul. 3 Maja. O godZinie 10.00. W Impre
zie biorą udzial wylącznie zawodnIcy, którzy 
w punktacji generalnej zajmują miejsca od 8 
w dół. 

Do organizatorów 
Chyba zl>yt doslownie organizatorzy 7.)'

da sportowego wzięli sobie do serca słowa 
burmlstrza, który zapewnlal finansowe wspar
ciewykazującym się soUdną pracą. Tak się 
składa, że często Imprezy nakładają się na 
siebie, czego dowodem była sobota 20 maja. 
Sądzę, :te gorliwo~ć powinna ~ć w parze z 
kalendarzem Imprez bujnego :tyda sporto
wego, za co chwala organizatorom. Brakuje 
w tym wszystkim jeszcze koordynacji! 

Komunalnicy na start 
Trwa spartakiada sportowo-rekreacyjna 

Przedsiębiorstw Gvspodarkl Komunalnej 
wojew6d.ltwa legnickiego. W rywalizacji tej 
l>ierze takle udzial polkowlckl PGM. W za
wodacll strzeleckich najlepiej wypadli rep re
zentand legnickiego WPEC. PolkoWiccy PGM
owcy sklasyfikowani zostali na piątym miej
scu. Jeszcze gorzej wypadli w zawodach 
wędkarskich. O tatecznie po o~mlu dotych
czas rozegranych konkurencjach na prowa
dzeniu Jest nadal legnicki WPEC mając 110 
punktów. Polkowlckle PGM z 18 punktami 
zajmują 8 miejsce. 

Kolumnę sportową 
rt.'daguje AndrLCj u..'Ch 



BARAN 
~ - PrzesUenle nastąpi gdz.leS koło środy. 
L..W Tego dnia obudzisz się w dobrym na
stroJu, a p6tnJeJ stopnlowo zacznlesz odczuwać 
rado$ć I harmonlę świata. Na razie Jednak dbaj o 
siebie I staraj się żyć na zwolnionych obrotach. W 
razie Jakiś trudnoścl zwrÓĆ się do Ryb lub WOOnl
ka. Na nlch zawsze możesz liczyć. 

BYK 
fł:fl -Powlnlene§ żyć bardziej aktyWnle, lecz 
~ pierwszy krok w kierunku zmian pole
gać musi na rezygnacji Z używek, przestawienlu 
się nam .dletę sportowców·. Następnie należy po
zbyć się nawyku biernego wypoczynku. Kiedy się 
z tym uporasz, zobaczysz, że poczujesz się lepiej. 
l nie zapomnij odpisać na list. 

BLIŹNIĘTA rrfl - Generalnie Jest dobrze, choć mo
L::!;..J gą pojawić się drobne domowe klo
poty. Postaraj się poszerzyć krąg znajomych 
oraz zaproponować przyjaciołom zorganizo
wanie czegoś w rodzaju "grupy wsparcia". 
Każdy musl mleć kogoś na kogo mote li
czyć, a taka rodzina z wyboru bywa często 
lepsza nit prawdziwa. Zastanów się co na to 
powie Strzelec. 

RAK 00 -Twoje uczucie rozkwita I wlaśnie w 
tym tygodniu będziesz kochać najmoc

nieJ. Wprawdzie swoje szaleństwa będz.lesz oce
niać Jako niepotrzebne, teraz Jednak nle potraOSZ 

HOROSKOP 
się Ich wyrzec. Nie przyjmujesz też żadnych prze
stróg. Ciesz się zatem I używaj życia. Przed Tobą 
kilka wspanlałydl dnl. 

LEW 
f"l1l - Trochę lepiej. To znaczy czujesz się 
~ zdrowszy I masz więcej energiI. W tym 
stanle ducha wydaje Ci się, te powinieneś nadro
bić stracony czas. Zacznlesz brać na siebie mnó
stwo obowiązków, uczestnlczyć, bywać. Bardzo 
dobrze. Problem w tym, że po tygodniU znowu 
wpadniesz w choroby, zmęczenle, Iplgreny I smu
tek .. 

PANNA rrtfl -Nastrój poprawi CI nledzlelne spotka
~ nle z przyjacielem. Nadmierne IdealJzo
wanle ludzi prowadzI do rozczarowań. Zatem po
legaj tylko na sprawdzonych przyjaciołach. Tak samo 
z marzeniami, są potrzebne, byleby nie przesla
nlały rzeczywistoścI. 

WAGA 
r-n-l - NastrÓj poprawi CJ niedzielne spotka
~ nle z przyjacielem. Nadmierne idealizo
wanie ludzi prowadzi do rozczarowań. Zatem po
legaj tytko na sprawdzonych przyjaciołach. Tak samo 
z marzenlaml, są potrzebne, byleby nie przesła
nlaly rzeczywistoścI. 

SKORPION 
r-ml _ Czy uwierzysz, tc odrobina sercowydl 
L5:-.1 kłopotów pozytywnle wpłynie na polcp
szcnle Waszydl codziennych stosunków? Zastanów 
się. Szorstkie słowo wymknie się przccleż każde-

mu, a .słusznc· powody do zazdroocl m~lą t)lko 
lowo)e tr6dlo tylko w ... Twoim zachowaniu. Par
tner chcial się tylko podroczyć. 

STRZELEC 
~ - Spróbuj każdcgo wieczoru znnletć 
~ kwadrans na .rachunek sumienta". Prze
anallzul to co w Twoim p05tępowanlu zle I lO co 
dobre. Na razie ciesz się z sukcesów. Uważaj, l>o 
z pozoru korzystny interes może narazić Cię na 
straty finansowe. 

KOZIOROŻEC fY5;l - Brawo, powoli nabierasz dystansu do 
~ problemów. Zaczynasz także odczuwać 
potrzebę rozmowy. ZwrÓĆ się do kogoś z rod liny 
i 10 szybko. Sytuacja, która powstala przeszkadza 
wszystkim. Doczekasz się pomocy na którą IJczy
łd. 

WODNIK 
~ - Bywasz wśclckły na caly ~wjat, choć 
L...::-J sam nie wiesz dlaczego. Może naleiało
by zmienić tryb życia . Spotkać się z dawno nic 
widzianymi znajomymi. Kupić coś wykwintnego. 
Chyba lO powinno przynle$ć Ci spokÓj. 

RYBY r-tf\ -Masz kłopoty związane z wyl>orcm dal
~ szej drogi życiowej. OlÓŻ Gwiazdy mó
wią, te jeżeli my$1ałe~ o jakimś wyjetdz.le, to po
winiencś się nań zdecydować. Na mlcjscu okaże 
się, że świetnie dajesz sobie radę. A tymczasem 
należy przestać fantazjować I czas zacząć t)rć le
ratniejszo$cią· 

Krzyżówka 11/95 
POZIOMO: 

1 tyje w Australii 
4 nowalijka 
8 czar, powab 
9 Rzymianin arystokratycznego rodu 

10 w nim pałac Radziwiłłów 
13 pierwsza kondygnacja 
15 rzadkie Imię męski 
17 jedna z dwóch w torze 
19 do zupy z 1 pionowo 
20 np. puzzle 
22 wyrobienie towarzyskie 
24 stan w USA 
27 kiedyś mieszkała w Polkowicach, dziś w Chicago 
28 rano na trawle 
29 słynny błazen królewskI 
30 kolczasta zagroda afrykańska 

PIONOWO: 
1 zupa 
2 zamieniona przez Zeusa w skałę 
3 forma prozy publicystycznej 
5 pogoda 

Rozwiązanie krzyJ..ówki (wycięty z gazety i naklejony diagram krzyżówki) nale
ży przesiać na karcie pocztowej na adres redakcji do dnia 7 czerwca 1995 r. 
Nagrodę za prawidłowe rozwiązanie krzyżówki Jest talon owaności 20 złotych, 
ufundowany przez ksi~garnlę .Calllope 1", Rynek 4, Polkowice. 

6 na giełdzie papierów wartościowych 
7 poeta lub roślina warzywna 

11 część liścia 
12 państwo kościelne 
14 rozsądek ROZWiązanie knyJ..ówki z Gazety Polkowickicj 10/95. POZIOMO: paleta, pro

stata, Tati, tyranozaur, atomista, peruka, aminokwas, anawa, stado, mareograf, 
ambona, armatura, Inteligent, piec, marynata, katana. PIONOWO: potrawa, LOT
TO, artystka, Real, Stone, truskawka, monidlo, Alabama, renegat, mitomania, reu
matyk, Francja, nylon, Unita, agat. 
Nagrodę w postaci talonu o wartości 20 zł ufundowaną przez księgarnię . CaUio
pe I" za rozwiązanie krzyżówki z Gazety Polkowlcklej 10/95 wylosowal pan Da
riusz Sworacki, zam. przy ul. Hubala w Polkowlcach. 

Adres redakcJI: 59-320 Polkowice, ul. Górna 3/3, tel. 45-10-13. 

16 stop rtęci z Innym metalem 
18 barwi tkaniny 
21 pustynia w Ameryce Południowej 
23 fizyk brytyjski, laureat Nagrody Nobla 1933 
25 dzielnica Gdańska z kąpieliskiem 
26 góry w Ameryce Południowej 

Redaguje zespół w składzIe: Dariusz Sekuła (red. nacz.), Andrzej Lech (tel. 48-12-90), Urszula Romaniuk-Kowalska. Stale współpracu
ją: Adam Orczykowski, Piotr Gierak. Skład komputerowy: własny. Druk: .... Lubin, tel. 076 426404. 


	Strona 1 
	Strona 2 
	Strona 3 
	Strona 4 
	Strona 5 
	Strona 6 
	Strona 7 
	Strona 8 
	Strona 9 
	Strona 10 
	Strona 11 
	Strona 12 
	Strona 13 
	Strona 14 
	Strona 15 
	Strona 16 

